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Sla|ana Novosel

INTERVJU

Najvi{e primedaba koje se upu}uju na
adresu lokalne vlasti koju predvodite je
neotvaranje novih radnih mesta. Za{to u
Novom Pazaru nema stranih investitora
iako stalno sti`u informacije da se vode
razgovori sa potencijalnim strate{kim
partnerima?

- To jesu najve}e primedbe, jer je
stopa nezaposlenosti zabrinjavaju}a.
Imamo vi{e nezaposlenih nego
zaposlenih. I to je velik problem.
Stranom investitoru treba da
ponudite izgra|enu infrastrukturu, a
mi je nemamo. Nemamo dobre
puteve, ̀ eleznicu, luku, aerodrom. Sa
druge strane, ekonomija ne poznaje
ni veru ni naciju ve} samo svoje
zakonitosti.Potencijalnim
investitorima poku{avamo da
predstavimo obostrani ekonomski
interes. Za dovo|enje stranih
investitora potrebna je i dobra
politi~ka slika.

Kakva je politi~ka slika koja odvra}a
investitore od Novog Pazara?

- Trudimo se da stvorimo sve
uslove da kada se pomene ovaj grad u

svet krene dobra slika, da svi koji
razmi{ljaju o nama znaju da je ovo
normalan narod, tolerantan i
gostoprimljiv. Jako nam je bitno da
nam do|e {to vi{e ljudi, da razbiju
predrasude o nama. Na`alost, politi~ka
slika koja u poslednjih godinu dana ide
odavde je vrlo negativna. Do{lo je do
me{anja vere i politike. Pre nekoliko
godina kada se politika direktno
ume{ala u veru, branili smo veru od
politike. Branili smo instituciju a
nikako pojedinca. Na isti na~in sada ne
dozvoljavamo da se vera me{a u
politiku. U poslednjih nekoliko godina
mi se ovde bavimo hod`ama i tu
crpimo energiju umesto da je
usmeravamo ka re{avanju problema
koji optere}uju gra|ane. Verujem, da
}e u narednom periodu to biti re{eno.
Ko ̀ eli da se bavi politikom, neka skine
versku uniformu.

Da li de{avanja na politi~koj sceni u
gradu stvaraju me|unacionalni jaz?

- Bojim se da sve {to se doga|a
ovde na politi~koj sceni stvara
me|unacionalni jaz, i produbljuje
me|unacionalno nepoverenje. Kroz
razne kulturne i sportske
manifestacije poku{avamo da
nepoverenje pretvorimo u poverenje,
da ovo bude grad svih koji u njemu
`ive. Devdesete godine su pro{le,
sada kada svi te`imo evro
integracijama ne treba da kopamo po
pro{losti i tra`imo {ta nas razdvaja,
ve} {ta nas spaja.

Gra|ani imaju primedbe na velika
izdvajanja za rekonstrukciju gradskog
stadiona. Za{to je bilo toliko va`no da
Novi Pazar dobije fudbalskog
superliga{a?

- Rekonstrukcija Gradskog
stadiona jeste najve}a infrastrukturna
investicija, ali to se finansira iz
republi~kog bud`eta. U pitanju su
dva miliona evra i to je obezbe|eno
kroz projekat pomo}i doma}oj
gra|evinskoj industriji. Mi smo
konkurisali sa tim projektom i dobili
sredstva, jer smo ̀ eleli da spremno
do~ekamo ulazak u fudbalsku elitu.

Mi smo jedan od najboljih primera
da je fudbal vi{e od igre. Posle
Partizana i Crvene zvezde,
najpose}enije su utakmice ovde kod
nas. S druge strane, fudbal je ujedinio
grad. Svi su, bez obzira na nacionalnu
i versku pripadnost, navijali za Novi
Pazar. Imali smo navija~e i iz
susednih gradova. To smo mogli da
vidimo kada su ovde imali derbije.

Do kraja avgusta bi}e stadion po
standardima UEFA. [ta je sa ostalom
infrastrukturom?

- U toj oblasti vodosnabdevanje
nam je najve}i problem. Imamo
donaciju Vlade Luksemburga i u
prvoj fazi bi}e ura|ena rekonstrukcija
vodozahvata na izvori{tu reke Ra{ke.
Slede}e godine na prole}e po~e}e
druga faza koja }e obuhvatiti
pro{irenje kapaciteta filterskih
postrojenja i promenu svih vodomera
i ugradnju tamo gde ih nema, jer je
veliki broj potro{a~a pau{alno pla}ao
utro{enu vodu i nije vido ra~una o
potro{nji. Paralelno re{avamo
probleme na kanalizacionoj mre`i, jer
su dva najve}a kanalizaciona
kolektora reke Ra{ka i Jo{anica. To
mora da se re{ava po fazama. Prva }e
biti zavr{ena do kraja godine
izgradnjom pre~i{}iva~a za otpadne
vode iz kamenjara. Projekat je vredan
dva miliona evra i zajedno }e ga
realizovati gradska uprava,
Ministarstvo za za{titu ̀ ivotne
sredine i Asocijacija tekstilnih
proizvo|a~a (ASTEX). Druga faza je
izgradnja fabrike za preradu
komunalnih otpadnih voda, ali ta
faza treba da traje od 2013. - 2020.
godine i sa 28 miliona evra
finansira}e je EU. Projektna
dokumentacija je u zavr{noj fazi. U
narednih par meseci bi}e re{eno
pitanje dve gradske ekolo{ke bombe -
Gradskog jaza i naselja Potok, gde }e
primarnim cevima biti re{eno pitanje
otvorene kanalizacije.

U zna~ajnije infrastrukturne
projekte,~ija realizacija treba da bude
zavr{ena do kraja godine, ubrajaju se

nastavak izgradnje pe{a~ke zone i
po~etak izgradnje tri mosta na reci
Jo{anici prema naseljima Svojbor,
[utenovac i Jo{anica. Izuzetno
zna~ajan projekat je re{avanje
problema novog pravoslavnog
groblja, jer na sada{njoj lokaciji vi{e
nema mesta. Dosta dugo smo to
poku{avali da re{imo i kona~no
prieprema nove lokacije je u toku. U
toku slede}a dva meseca taj prostor
}e biti ure|en po svim propisima.
Najvi{e za dva meseca bi}e zavr{ena
izgradnja sportske hale na
Rekreacionom centru.

Kako ste obezbedili sredstva za
realizaciju svih ovih projekata?

- Puno sredstava smo dobili iz
republi~kog bud`eta, jer imamo dobru
saradnju sa svim ministarstvima. U
zavisnosti od projekta, poma`u nam i
ambasade ~lanice Prijatelja Sand`aka.
Bratska op{tina Pendik iz Turske
finansira zavr{etak hale na
Rekreacionom centru, a agencija
TIKA }e finansirati izgradnju jedne
{kole. Na{ cilj je da stvaramo prijatelje,
jer je potrebno da se promeni slika
koja ide iz ovog grada.

Za{to je zaustavljena rasprava o
izve{taju komisije koja se bavila
analizom rada biv{e op{tinske vlasti od
2000. - 2008. godine?

- Taj izve{taj ne treba politizovati.
Komisija je radila i ako je bilo
nepravilnosti, postoje organi koji
treba time da se bave. Mi nismo tu da
presu|ujemo. Ne ̀ elim o drugima da
pri~am {ta su radili, ve} {ta mi treba
da radimo. Svako neka presudi {ta su
drugi radili.

Meho Mahmutovi}, gradona~elnik Novog Pazara

NOVI PAZAR PRIPADA SVIMA
KOJI U NJEMU @IVE

Za dve godine od kako sam
gradona~elnik ura|eno je
puno. To mo`da nije vidljivo,
ali je osnovni preduslov za
dalji razvoj grada i za
dovo|enje ozbiljnih
investitora. U prvoj godini
smo pravili osnovu na kojoj
se mogu dalje graditi temelji
grada. Uradili smo mnogo
dokumentacije i do kraja
ove godine, uveren sam,
ima}emo kompletnu
dokumentaciju - generalni
urbanisti~ki plan, detaljne
regulacione planove,
prostorni plan, generalni
projekat za
vodosnabdevanje i katastar
nepokretnosti grada.
Intezivno radimo na
izgradnji infrastrukture.
Gradski bud`et je mnogo
stabilniji u odnosu na pre
dve godine. Sa Vladom
Srbije svaki problem
postepeno re{avamo i sve je
bolja saradnja sa
republi~kim ministarstvima.
Vlada je odobrila otvaranje
velikog broja institucija koje
smo tra`ili i one se
pojedina~no i postepeno
formiraju - ocenjuje 
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Muamer Zukorli}
Glavni muftija Islamske zajednice u Srbiji 

Spremno do~ekujemo 
Ramazan
Novi Pazar - Islamska zajednica (IZ) u Srbiji i sve njene instituci-
je potpuno spremno do~ekuju predstoje}i mesec posta Rama-
zan. Atmosfera je onakva kakva prili~i ovom mesecu i musliman-
skim vernicima.

- Ono {to optere}uje pripadnike IZ su nere{ena pitanja verskih
prava - ugro`eno jedinstvo IZ, vakufska imovina i islamska vero-
nauka, a sa polja nacionalnih prava su pitanje Bo{nja~kog naci-
onalnog ve}a i pitanje akreditacije Internacionalnog univerzite-
ta. Bez obzira {to nas pripadnike islama to optere}uje u odnosu
na one koji treba da re{avaju ta pitanja, mi sada `elimo da une-
semo vi{e optimizma jer smisao posta je strpljenje da se izdr`e
sve neda}e - ka`e glavni muftija IZ u Srbiji Muamer Zukroli} i
o~ekuje da }e i ovaj Ramazan za pripadnike islama „zapo~eti i
prote}i sa svim moralnim, ljudskim i civilizacijskim kvalitetima“.

Muslimanski mesec posta po~inje 1. avgusta. Me{ihat IZ u Sr-
biji za subotu je zakazao sve~anost povodom otvaranja Islam-
skog kulturnog centra „Altun-alem“ i ponovnog otvaranja resta-
urirane Altun-alem d`amije. Ovaj kulturno-istorijski spomenik
sagra|en je u prvoj polovini 16.veka.                                                S. N.

Adem Zilki}
Reis-ul-ulema IZ Srbije 

Iskrena pobo`nost 
sre}a za Bo{njake
Novi Pazar - Povodom nastupaje}eg meseca posta - Ra-
mazana, koji po~inje u ponedeljak 1. avgusta, reis-ul-ule-
ma Islamske zajednice (IZ) Srbije Adem Zilki}, musliman-
skim vernicima uputio je poruku u kojoj se ka`e da Ra-
mazan u~i „samopo{tovanju du{e u njenoj ̀ elji da nadja-
~a telesne strasti, samopouzdanju ljudske li~nosti u `elji
da `ivi u moralu i po{tovanje prema ~oveku u njegovoj
`elji da `ivi u miru i sre}i“.

„U iskrenoj pobo`nosti svakog Bo{njaka vidim sre}u
za na{ narod“, ali „na`alost, Bo{njaci u Sand`aku i ovaj Ra-
mazan do~ekuju u podeljenosti, bez mira u srcu i zajed-
ni~ke sre}e, posebno kad se zna da su razlike pojedina-
ca u na{em narodu toliko velike da izazivaju te`ak bol i
prete{ku patnju u na{oj du{i. Neverovatno je da jedan ta-
ko mali narod, u tako jednom velikom hirovitom moru,
sa hridinastim obalama svoje istorije, ne ume ili ne}e da
pravi jednu la|u koja }e ga spasiti od istorijske oluje do
sigurne obale spasa“ - poru~io je vrhovni poglavar IZ Sr-
bije svojim vernicima.                                                                 S. N.

U SUSRET RAMAZANU

Svim vernicima
islamske 
veroispovesti 
~estitamo
Ramazan i
`elimo da im
mesec posta
pro|e u miru, 
radosti i sre}i.

Za dovo|enje stranih investitora
potrebna je i dobra politi~ka slika:
Centar Novog Pazara
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Novi Pazar - Predsednica
novopazarskog gradskog parlamenta
Borka Jovanovi} aktuelnu situaciju u
ovom gradu ocenjuje „prili~no
ozbiljnom“ i u ekonomskom i u
politi~kom smislu.

- Uz zapaljive izjave  dolazi i
medijska kampanja koja pogor{ava
odnose izme|u Bo{njaka i Srba. Dosta
je takve pri~e. Treba da se govori o
onome {to je stvarnost, a ne da se
izmi{lja neka nova istorija -
komentari{e predsednica Skup{tine
grada i konstatuje da ljudi u ovom
gradu „`ive relativno slo`no. 

- Nema nekih drasti~nih podela dok se
ne pojave neki ljudi koji ̀ ele podele
zarad li~ne promocije, li~nog uspeha,
bogatstva ili dostignu}a nekih novih

nivoa vladanja“. Sve to za rezultat je
imalo, uglavnom, podeljene kafi}e.
„Znalo se gde ulaze Srbi a gde Bo{njaci i
jako je bilo malo zajedni~kih mesta“. Zato
je, po mi{ljenju Jovanovi}eve, pe{a~ka
zona pozitivna stvar jer tu svako mo`e da
„na|e svoje mesto i prijatno se ose}a“.

- Treba da se odvoji ono {to je
svakodnevni `ivot, {to je potreba
svakog gra|anina,od onoga {to su
li~ne potrebe, li~ni stavovi i li~na prava.
Moje li~no pravo je na veru, na
nacionalno opredeljenje i ono {to je
`ivot svih nas ne sme da zadire u pravo
drugoga - nagla{ava predsednica
gradskog parlamenta u Novom Pazaru.

Situaciju u gradu posebno ote`ava
„te{ka ekonomska situacija, iako je puno
novca ulo`eno od naroda Srbije, Evrope,

Amerike i Japana“. Isti~e da je novac
stizao od naroda a ne od pojedinaca, te
da „moramo da promenimo pri~u da
nam novac ne donosi ministar niti
ministarstvo“. Pare koje mi ne
napravimo ovde, dobijamo sa strane {to
je napravio drugi. Bojim se da }e jednog
dana re}i dosta“, zaklju~uje Borka
Jovanovi}.                                         S. N.

Borka Jovanovi}, predsednica Skup{tine grada Novog Pazara

Podeljeni kafi}i! To nije ono {to nam treba

AKTUELNO

Novi Pazar - Posle skoro ~etrnaest
meseci od izbora za nacionalne save-
te nacionalnih manjina, Bo{njaci u
Srbiji ne znaju koji im je savet va`e-
}i. Onaj koji je formirala Bo{nja~ka
kulturna zajednica (BKZ), ~iji nosi-
lac liste je bio muftija Muamer Zu-
korli}, dr`ava ne priznaje. Biv{e Mi-
nistarstvo za ljudska i manjinska
prava tvrdilo je da su prilikom kon-
stituisanja prekr{ene zakonske od-
redbe i nije priznalo konstituisanje
tog Bo{nja~kog nacionalnog ve}a
(BNV). Nadle`ne dr`avne institucije
su utvrdile da je kod nadle`nog mi-
nistarstva bilo propusta, a to je potvr-
dio i ministar za ljudska i manjinska
prava, dr`avnu upravu i lokalnu sa-
moupravu Milian Markovi}, pre ne-
koliko meseci kada je u ovom gradu
razgovarao sa nosiocima sve tri liste
koje su u~estvovale na izborima -
BKZ, Bo{nja~ka lista i Bo{nja~ki pre-
porod. Prethodni saziv BNV je u teh-
ni~kom mandatu, opet, na osnovu
zakonskih odredaba. Oba ve}a „ne-
priznato“ i „u tehni~kom mandatu“
me|usobno se ne priznaju i optu`u-
ju za „zaustavljanje ostvarivanja pra-
va Bo{njaka“ i za „pomo} dr`avi da
diskrimini{e Bo{njake i kr{i njihova
verska i nacionalna prava“.

Nijedna od tri liste koje su u~e-
stvovale na pro{logodi{njim izbori-
ma nije osvojila dovoljan broj man-
data da samostalno konstitui{e novi
saziv BNV. Od 35 mandata, najvi{e -
17 osvojila je BKZ, 13 ve}nika dobila
je Bo{nja~ka lista, koja se u prediz-
bornoj kampanji oslanjala na partij-
sku infrastrukturu Stranke demo-
kratske akcije (SDA) Sulejmana
Ugljanina, i pet mandata dobila je li-
sta Bo{nja~ki preporod, koja je podr-

{ku dobila od Sand`a~ke demokrat-
ske partije (SDP) Rasima Ljaji}a. Kad
mnogobrojni formalni i neformalni
razgovori i uz posredovanje inostra-
nih diplomata nisu uspeli, biv{i mini-
star Svetozar ^ipli} raspisao je nove
izbore sa 17. april. Njihovo odlaganje
usledilo je nakon rekonstrukcije Vla-
de Srbije i spajanja ministarstava za
ljudska i manjinska prava i dr`avnu
upravu i lokalnu samoupravu i dola-
ska ministra Markovi}a u Novi Pa-
zar. Prvi utisak je bio da su tvrdokor-
ni stavovi omek{ali i olabavila me|u-
sobna uslovljavanja. Muftija Zukorli}
je ostao pri svojim zahtevima prema
dr`avi : da prizna jedinstvenu Islam-
sku zajednicu (IZ), da Internacional-
ni univerzitet, ~iji je on predsednik,
dobije akreditaciju, da se u nastavu
vrati 39 u~itelja sa liste IZ u Srbiji i da
se ubrza vra}anje i za{tita vakufske
imovine. Zakazani izbori su odlo`eni
do daljnjeg i kao novi rok po~eo je da
se pominje septembar.

Informacija da je premijer Srbije
Mirko Cvetkovi} odlo`io raspisiva-
nje novih izbora „koji je trebalo da se
odr`e 16. oktobra“ samo je naizgled
iznenadila pretendente na mesta u
BNV. Predsednik IO BNV, koje dr-
`ava ne priznaje, Samir Tandir to je
„znao od ranije, ali na nivou {peku-
lacija“. Kako je rekao „zvani~no ne-
ma jo{ ni{ta“ a kad to bude potvr|e-
no usledi}e i zvani~ni stav ovog
BNV. Koordinatoru liste Bo{nja~ki
preporod Seadetinu Mujezinovi}u
nije jasno „kako je moglo ne{to da se
odlo`i kad zvani~no nije ni zakaza-
no“ i ponavlja stav svoje liste da „tre-
ba napraviti uslove za korektne iz-
bore, na kojima se ne}e ponavljati
gre{ke kao na pro{logodi{njim. Sve

ostalo bi dovelo do novih neprijat-
nih situacija me|u Bo{njacima“.
Vest koja je pre nekoliko dana pro-
curila u javnost iznena|enje je i za
Esada D`ud`evi}a, predsednika IO
BNV u tehni~kom mandatu, jer se
pre mesec dana „u neformalnim
razgovorima pominjala druga polo-
vina oktobra ili kraj godine“. Nije
mu jasno „otkud to da premijer
Cvetkovi} otkazuje izbore, kada je
raspisivanje i otkazivanje u nadle-
`nosti ministra Markovi}a“.

-Vi{e ne postoje tri liste, to je sta-
vljeno u fioku kada su zavr{eni izbo-
ri za Nacionalni savet. Postoje samo
zainteresovane strane za izbore. Bo-
{nja~ka lista je uvek spremna da iza-
|e na izbore. Za to je i Zukorli} pod
uslovom da mu se ispune oni zahte-
vi, ali to iz privatno-finansijskih tazlo-
ga. Izbori jed ino ne odgovaraju tre-
}oj opciji koju podr`ava Ljaji}eva
SDP. Vrlo rado bih podelio odgovor-
nost sa drugim listama u BNV, jer vi-
{e lista zna~i bolju respektabilnost i
bolji nastup Bo{njaka pred dr`avom -
isti~e D`ud`evi}, na pro{logodi{njim
izborima nosilac Bo{nja~ke liste.

Bo{njaci su jedina nacionalna
manjina u Srbiji koja nije formirala
novi saziv svog nacionalnog ve}a.
Nekonstituisanje BNV na ovom
prostoru izazvalo je nove politi~ke
podele unutar bo{nja~kog korpusa,
od produbljivanja tog jaza se i sada
strahuje. Mnogi analiti~ari su tvrdi-
li da su pro{logodi{nji izbori za BNV
bili i odmeravanje tri politi~ke opci-
je koje pretenduju da na ovom pro-
storu osvoje vlast na narednim izbo-
rima, a predvode ih ministri Rasim
Ljaji} i Sulejman Ugljanin i muftija
Zukorli}. S. N.

Bo{nja~ko nacionalno ve}e

Novi izbori? 
Kad }e, ne zna se

Da li je zbilja on taj koji ko~i: 
Premijer Mirko Cvetkovi}

Foto: FoNet

Preskakalice
Ovda{nji novinarski svet taman
se ponadao i ponamestio da „ce-
di informativnu drenovinu“, kad
ono: budi na oprezu, doga|aji
idu jednom po glavi nedeljno.
Godi{njeodmorci razba{karili se
po inostranim destinacijama, ali
ostavili de`urne. Zlu i protivniku
ne trebalo. Izgleda da su i oni na-
javljeni sudski izvr{itelji nenaja-
vljeno odlepr{ali na godi{nje od-
more, a narod do{ao i ~ekao, ~e-
kao i oti{ao. Do}i }e ponovo. Oni
{to su to gledali sa pend`era je-
dinog nam belog, po malo posi-
velog, belog dvora, svojim sede-
njem i nikakvim drugim ~inje-
njem provociraju one preko pu-
ta. Ko nije na jednoj nego na dru-
goj strani ili je provokator ili iz-
dajnik. Tre}eg mu nema.

Presko~i se po neki dan pa,
opet, neko prizove medije „da
proprate ovaj zna~ajan doga-
|aj“ za informaciju svake vrste.
Tako nekako u saop{tenja za jav-
nost stigo{e nam pevaljke i pe-
va~i. Svakom svoja re`ija do sa-
da nikad vi|ena. Uhvati ritam
veselja. Superliga, nikako ona
fudbalska, klik}e sa trga. Sad i mi
trg za veselje imamo. Posle pe-
sme, „zaklik}u“ saop{tenja pita-
nih, ne pitanih i onih {to bi po
svaku cenu da se pitaju.

One odlika{e niko ni{ta ne pi-
ta kako su ih kompjuteri „izbaci-
li“ da poja~avaju gimnazije u Tr-
steniku i okolnim komunama ili
Medicinsku {kolu u Kosovskoj
Mitrovici. Taman toliko osvojili
poena da potisnu tamo{nje od-
lika{e, jer su ovde svi odli~ni. Po-
kazali dobro prepisiva~ko zna-
nje na maloj maturi. ^etiri godi-
ne po kec iz maternjeg jezika i
sabiranja, na maloj maturi „za-
kucali“ po 20 poena. O tome se
}uti. Bi}e vremena za du{ebri-
`ni~ko preskakanje kad se uka-
`u slike i prilike.

S. N. 

NOVOPAZARSKE 
SLIKE I PRILIKE

Muftija Zukorli} protiv Blica:

Postupak u toku

Beograd, Novi Pazar - Pre ne{to vi{e od godinu
dana glavni muftija Islamske zajednice u Srbi-
ji Muamer Zukorli} podneo je krivi~nu prija-
vu protiv dnevnog lista Blic, zbog objavljene fo-
tomonta`e, i zatra`io „simboli~nu“ od{tetu od
100 miliona evra. Epiloga ovog slu~aja, me|u-
tim, jo{ nema. Su|enje u Vi{em sudu jo{ je u
toku, a „sukobljene strane“ se jo{ nisu izjasni-
le pred sudom. Dosad, kako ka`u u Vi{em su-
du u Beogradu, odr`ano je jedno ro~i{te pred
glavnu raspravu.

Portparol Islamske zajednice u Srbiji Samir
Tandir obja{njava za Sand`ak Danas da je po-
stupak protiv Blica u Vi{em sudu u Beogradu
u toku, ali da nakon ro~i{ta u januaru ove go-
dine nisu dobili nijedan poziv suda. Prema nje-
govim re~ima, pravni zastupnik IZ u Srbiji je
na ro~i{tu u januaru zatra`io da se postupak
vodi na njihovom maternjem jeziku, odnosno
bosanskom, koji je u slu`benoj upotrebi i na {ta
kao manjinska zajednica imaju pravo. 

- Prema zakonu, postoji pravo na zvani~nu
upotrebu manjinskih jezika, ali se to u praksi
ne primenjuje, {to je dokaz da postoje dupli
standardi u zemlji. I to ne samo u ovom slu~a-
ju, ve} i u svim oblastima. Sud je rekao da tre-
ba da se na|e sudski tuma~ za bosanski jezik i
nakon toga nismo dobili nijedan poziv od su-
da. Ako se ovako nastavi, verovatno je da na
kraju ne}e biti ni{ta, jer }e predmet da zastari -
isti~e Tandir. 

On dodaje da je primer ovog postupka re-
zultat nestru~ne i nekvalitetne reforme pravo-
su|a u Srbiji. Kako ocenjuje, „o~igledno je da
pravda ne va`i za sve podjednako“, kao i da se
na ovakve na~ine ~esto vr{i pritisak na politi~-
ke neistomi{ljenike.

Glavni i odgovorni urednik Blica Veselin Si-
monovi}, tako|e, isti~e za Sand`ak Danas da je
su|enje u toku, ali da jo{ nije pozvan da se izja-
sni tim povodom. 

- Su|enje je u toku, tako da u ovom trenut-
ku ne mogu da ka`em ni pretpostavim {ta }e
biti - napominje Simonovi}.

Podsetimo, muftija Muamer Zukorli} tu`io
je Veselina Simonovi}a kao urednika Blica, kao
i kompaniju Ringier koja je izdava~ ovog dnev-
nika pre oko godinu dana. Povod za ovu tu`bu
bilo je to {to je Zukorli} u fotomonta`i Blica bio
predstavljen u hri{}anskoj sve{teni~koj odori sa
krstom na glavi, na stranama predvi|enim za
humor, sa natpisom „Ve}i katolik od pape“.
Sveop{ti Sabor Islamske zajednice u Srbiji, ko-
jom rukovodi glavni muftija Muamer Zukorli},
podr`ao je tada stavove Me{ihata i zahtev da
protiv ovog lista bude podneta krivi~na prijava
zbog fotomonta`e sa likom muftije uz zahtev za
nadoknadu od 100 miliona evra. 

Muslimani koji ̀ ive u Srbiji su tom prilikom
pozvani i na bojkot kupovine i distribucije dnev-
nog lista Blic, a najavljeno je bilo i da }e se zatra-
`iti podr{ka od me|unarodnih islamskih orga-
nizacija i institucija. Prema navodima IZ u Srbi-
ji, ova fotomonta`a simbolizuje „nastavak geno-
cidne politike prema muslimanima“. Od vrha
dr`ave i predsednika Srbije Borisa Tadi}a zatra-
`ene su „~vrste garancije“ kako bi muslimani u
Srbiji mogli osetiti li~nu i kolektivnu sigurnost,
kao i ravnopravnost sa drugim narodima i za-
jednicama. Ukazano je da sloboda govora ne
mo`e biti izgovor za postupke antisemitizma,
rasizma, govora mr`nje, a ni islamofobije. 

Muftija Zukorli} je ranije istakao da „kao
ugro`ena zajednica imaju pravo upotrebiti sva
mogu}a sredstva u cilju za{tite posebnosti i iden-
titeta, pod uslovom da ta sredstva nisu nasilna”.

„Mislim da je to jedna od tekovina savreme-
ne ljudske civilizacije i ne vidim u ~emu je pro-
blem ako nemamo drugih mogu}nosti, nismo
za{ti}eni od zvani~nog poretka ove dr`ave, da
prosto koristimo sopstvenu poziciju i na neki
na~in svojevrsnim pritiskom na ne~iji eko-
nomski interes ostvarimo svoju za{titu”, rekao
je pre godinu dana Zukorli}.

Urednik Blica Veselin Simovi} ocenio je ta-
da da je pozivanje na bojkot novina neprime-
reno, „posebno nekom ko je verski vo|a“. Si-
monovi} se u ime Blica izvinio muslimanima i
naveo da nije bila namera da se povrede bilo ~i-
ja verska ose}anja. Uprkos ovom izvinjenju, ni-
je se odustalo od tu`be. B. Cveji}

Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“
jedino uspe{no privatizovano

Putevi lo{i, 
para malo
Novi Pazar - Novopazarsko Preduze}e za puteve punih sedam godina ima
ve}inskog vlasnika i najuspe{nija je privatizovana firma u ovom kraju. Od 2004.
godine je deo preduze}a „Putevi“ iz U`ica. Privatizacija ni{ta nije promenila. Ostali su
dobri poslovni rezultati, kvalitetni radovi na saobra}ajnicama u Srbiji, Kosovu i
Metohiji i u Crnoj Gori, briga o standardu radnika i tradicionalna putarska
solidarnost. Ekonomska kriza je smanjila obim poslova, dugovanja se te{ko
napla}uju, ali kvalitet radova ostaje isti. Izet Ljaji}, direktor ovog preduze}a, ocenjuje
da „sve bolje funkcioni{e saradnja sa JP „Putevi Srbije“ i da je u odnosu na prethodne
godine saradnja znatno bolja“. Ljaji} je dugogodi{nji direktor novopazarskih putara i
ceo radni vek je posvetio izgradnji puteva u ovom kraju i zato se ne miri sa lo{im
stanjem u putnoj mre`i. Pre dvadesetak dana uputio je pismo ministru za
infrastrukturu Milutinu Mrkonji}u, ali i ministrima iz ovog kraja Rasimu Ljaji}u i
Sulejmanu Ugljaninu i direktoru JP „Putevi Srbije“ Zoranu Drobnjaku, u kojem tra`i
pomo} za nastavak radova na saobra}ajnicama Aljinovi}e-Sjenica-Novi Pazar, Novi
Pazar-Tutin-[piljani i zaobilaznici oko Novog Pazara.

Direktor Preduze}a za puteve iz Novog Pazara ka`e da je na podru~ju ove tri
komune potrebno da se rekonstrui{e ili izgradi 64 odsto puteva prvog i 57 odsto
puteva drugog reda. Posmatrano pojedina~no po op{tinama „podaci su daleko
nepovoljniji“ i posebno izdvaja teritoriju op{tine Sjenica gde samo 15 odsto
puteva prvog reda zadovoljava, a kod puteva drugog reda rekonstruisano je samo
37 odsto“. Saobra}ajnice koje je naveo kao prioritetne „~ine okosnicu putne
mre`e za ovu teritoriju“.

„Najbolji primer {ta zna~i put za ove prostore je izgradnja puta od Tutina preko
Karajuki}a Bunara do Sjenice du`ine 60km, gde smo u poslednjih pet godina
uradili oko 25,5km a ostalo je da se izgradi jo{ 14,5km. Put je preporodio ovaj kraj i
sa njim se vratio `ivot na ove prostore“ - navodi Ljaji} u pismu ministru Mrkonji}u.
Putevi Aljinovi}e-Sjenica-Novi Pazar i Novi Pazar-Tutin-[piljani ura|eni su jo{
davnih sedamdesetih godina i „to po postoje}em stanju“. Obe saobra}ajnice su u
lo{em stanju i na njima je ugro`ena bezbednost u saobra}aju. Na oba putna
pravca rekonstrukcije su po~ele pre ~etiri godine sredstvima NIP i JP „Putevi
Srbije“. Posebna pa`nja se skre}e na izgradnnju obilaznice oko Novog Pazara
du`ine skoro {est kilometara.
Izgradnja je po~ela 2006.
godine i od tada je asfaltirano
800 metara, izgra|en most
preko reka Ra{ke i Ljudske u
du`ini od 125m i u septembru
pro{le godine zapo~eti radovi
na jo{ 1.700 metara. JP „Putevi
Srbije“ nije predvidelo
finansijska sredstva za
nastavak radova ove godine.

„Znam da finansijska
situacija putne privrede nije
dobra, ali odgovorno tvrdim
da nema u Republici te`e
situacije od ova dva putna
pravca. Re{avanjem problema
ovih puteva koji su okosnica

razvoja ovih prostora, ne samo da bi se pobolj{alo stanje putne mre`e ve} bi se
boljitak osetio i u svim ostalim sferama ̀ ivota“ - pi{e direktor novopazarskog
Preduze}a za puteve i poziva ministra Mrkonji}a da se provere svi navodi iz pisma i
da predlog „kako da se re{e ova tri neodlo`na problema“. Radnici ovog preduze}a
anga`ovani su na desetak radili{ta u Novom Pazaru, Sjenici, Tutinu, Leposavi}u,
Zubinom Potoku i na izgradnji deonice auto-puta u du`ini od 7km. Predstoji
upo{ljavanje u Ro`aju. Trenutna uposlenost kapaciteta je oko 80 procenata. U
preduze}u se velika pa`nja poklanja stru~nom usavr{avanju kadrova, ali se brine i o
zbrinjavanju njihovih porodica. Poma`e im se prilikom re{avanja stambenih pitanja,
decu radnika zapo{ljavaju u skladu sa stru~nom spremom, najboljim radnicima
obezbe|uju besplatan desetodnevni boravak u banjama i na moru. Ovog leta 20
najboljih radnika, o tro{ku preduze}a upu}eno je u banje a 30 na more.
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Devedesetih godina Novi Pazar je bio
grad d`insa, dobre hrane i nestabilne
politi~ke situacije, uglavnom zbog
represije tada{njeg re`ima. U Novom
Pazaru se i dalje prave dobre farmerke i
}evapi, ali je tra`nja, na`alost, i za
jednim i za drugim opala, kako zbog
globalne ekonomske krize, tako i zbog
uru{avanja „pazarskog privrednog
~uda“ iz tog perioda.

Rast pazarske privrede devedesetih
bio je glavni amortizer lo{e politi~ke
situacije, jer je veliki broj ljudi radio ili u
realnom sektoru ili u neformalnoj
ekonomiji. Dvadeset godina kasnije,
pazarska privreda je na infuziji i opstaje
zahvaljuju}i nekolicini proizvo|a~a
tekstila, manje proizvo|a~a obu}e i jo{
manje, name{taja.

Na ru{evinama te ekonomije logi~na
je reinkarnacija politi~ke nestabilnosti,
koja sada postaje i glavna prepreka da
privreda stane na noge. Dakle,
svojevremeno je ekonomija (i „bela“ i
„siva“) pacifikovala politi~ke
antagonizme, a sada pogre{na politika
sa permanentnom proizvodnjom
problema i konfrontacijom sa svim i
svakim spre~ava tu ekonomiju da se
oporavi.

Dok god nerealna politika ima
primat nad realnom ekonomijom,
boljitka u Sand`aku ne}e biti. I to nije
politi~ka parola, niti fraza, niti mora
biti recept za novo dru{tveno
pona{anje i delovanje, ve} je su{tinska
dijagnoza stanja, svi|alo se to
nekome ili ne.

Terapija za tu dijagnozu ne mo`e biti
politika plakanja i lamentiranja,
odnosno politika Kalimera ( „to je
nepravda“), a jo{ manje se lek mo`e
tra`iti u velikim politi~kim idejama,
nerealnim obe}anjima, etni~kom
zatvaranju, me|unacionalnom
udaljavanju i ogromnoj unutra{njoj
verskoj, nacionalnoj i politi~koj
polarizaciji.

Ljudi su zapravo „gladni“ normalnog
`ivota. I zato oni u sportu, u ovom
trenutku, vide kontakt sa tim realnim
`ivotom koji mogu da osete, opipaju,
mere i vrednuju.

Tako Pazar, od grada farmerki,
}evapa i mantija postaje grad fudbala i
Amele Terzi}. I ma koliko to
paradoksalno zvu~alo, fudbaleri i mlada
atleti~arka mogli bi postati prekretnice
u oblikovanju ukupnog dru{tvenog
ambijenta u Sand`aku i najbr`i put do
pune normalizacije stanja, do koje }e
do}i kada ne bude politi~kih i verskih
prepucavanja i kada }e ljudima biti
va`nije da na naslovnim stranama
novina vide Amelu Terzi}, nego
hu{ka~ke poruke ~iji je cilj da se
namaknu neki politi~ki poeni i glasovi.

Drugo, i Amela Terzi} i fudbaleri su
apodikti~an primer da se do uspeha ne
mo`e do}i nikakvim pre~icama,
fintama, amaterizmom, nedisciplinom,
primitivizmom, improvizacijama i
kahvenskim pri~ama, ve} jedino radom,
znanjem i profesionalnom disciplinom.

Mo`da ovo poslednje zvu~i kao
op{te mesto, ali na`alost, na primeru
pazarske privrede, videli smo da su jedni
od vode}ih razloga njenog propadanja
neznanje, nerad i nedisciplina.

Sand`aku je, dakle, potrebna
potpuna promena matrice politi~kog,
ekonomskog i op{tedru{tvenog
pona{anja. Da bi taj proces bio
uspe{an, potrebna je politi~ka
stabilnost i {to br`a izgradnja
infrastrukture, kao osnovni preduslov
za ubrzani ekonomski razvoj. 

Naravno, ove preduslove nije mogu}e
ni brzo ni lako ostvariti. Ima li alternative?
Teoreti~ari }e re}i da alternative uvek
ima. Ali realisti }e re}i da alternativa ~esto
mo`e biti lo{a ili jo{ gora. 

Autor je ministar u Vladi Srbije i
predsednik Socijaldemokratske

partije Srbije

EKONOMIJA 
IZNAD 
POLITIKE

KOLUMNADIJALOG

pi{e: Rasim Ljaji}

Devedesetih godina, ono kada su
na{i otisli u bijeli svijet, jako mi je
bilo ~udno, donekle i interesantno,
to njihovo okupljanje ne samo u is-
tim gradovima ve} i dijelovima gra-
dova pa ~ak i ulica. Nekako su vo-
ljeli da ima neki zemo u blizini. Go-
dine su pro{le, zemljaci su postali
stanovnici tamo nekih drugih ze-
malja, ali ostali zarobljeni u krugu
samih sebe, odnosno zemljaka...
Ve}ina tih ljudi nema ni jednog pri-
jatelja, gra|ana zemlje - nove mu
domovine. Doma}i gra|anin nika-
da im nije u{ao u ku}u, osim po slu-
`benoj du`nosti, nikada na pi}e za-
jedno nijesu oti{li. 

Nikada, „ni ovo, ni ono“ sa sta-
novnikom zemlje - nove mu domo-
vine.

Tamo su zemljaci oslonjeni je-
dan na drugoga.

A na pitanje za{to je to tako, uvi-
jek isti odgovor: „A {ta }u? Sa ze-

mljakom se najbolje ispri~am. Vo-
limo istu hranu, pijemo isto pi}e,
iste su nam teme za pri~u, navike
nam sli~ne, najbolje se izjadamo je-
dan drugom“...

Godine su pro{le, zemljaci su se
navikli na obi~aje i navike dr`ava u
kojima su. Poprimili su gotovo sve
„strano“, pa i standard. Ono jed-
nom godi{nje kad do|u u zavi~aj
na odmore, da vide svoje i obi|u
imovinu, prvih nekoliko dana se
nekako i dru`e sa nama lokalnim, a
onda se tra`e po gradovima, mjesti-
ma na moru gdje }e ljetovati pa ~ak
i istim smje{tajima. Oni, zemljaci
tamo, tra`e zemljake sada i ovamo.

„Upoznao sam jednog na{eg iz
[vedske.“

„Idem tamo, do{li mi zemljaci iz
Danske.“

„Da nije bilo onih cura iz Frank-
furta, ba{ bi nam bilo glupo.“

Pa i na svadbama: „Sre}no vese-
lje, ̀ eli Safet iz Kopenhagena.“

Na pitanje za{to se ovdje ne dru-
`e sa nama, svojim prijateljima, ro-
|acima, kom{ijama..., daju isti od-
govor kao i kada su u pitanju sta-
novnici dr`ava u kojima ̀ ive: „Zna{,
nemam ba{ ne{to za pri~u, nite nas
interesuju ovda{nje teme, niti vas
na{e. Sa mojim zemljacima dijelim
istu sudbinu, poslove, interesova-
nja, navike, na~ine razmi{ljanja“...

Tako se oni dr`e na distanci i sa
nama i sa stanovnicima dr`ava u
kojima su sada. Ostali su sami sa
sobom i, izgleda, dovoljni jedni
drugima. Zemljaci - otuda ovamo,
zemljaci - odavde tamo. 

Jedino, ~ini mi se, malo im sme-
ta {to vi{e nijesu onoliko intere-
santni kao krajem devedesetih, ka-
da smo ih do~ekivali kao bilateral-
nu delegaciju tamo neke zemlje.
Malo im, ~ini mi se, smeta {to nas
ne interesuju vi{e njihove poprili~-
no naduvane pri~e o super `ivotu
tamo negdje, i svemu i sva~emu {to
upra`njavaju. Malo im, ~ini mi se,
smeta {to su nas zvali u goste pa vi-
|osmo kako „dobro“ `ive, kako i
gdje zara|uju. Smeta im, ~ini mi se,
{to vi|osmo, dru{tveni im ̀ ivot, {to
im je postao do`ivljaj koncert neke
zvjezdice granda u iznajmljenom
prostoru... 

Mo`da nas, ~ini mi se, zbog toga
i izbjegavaju. 

No, na kraju, nema bolje veze
medju ljudima od interesa, istih
problema, obaveza, pravila pona{a-
nja i ̀ ivljenja... 

Ipak - zemljaci su ljudi koji gaze
istu zemlju.

Sve ostalo je bajka. 

Autor je bibliotekar u Srednjoj
stru~noj {koli u Bijelom Polju
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Reakcija na tekst „Bi}emo konstruktivni partner 
naprednjaka“ koji je objavljen u Danasu, 21. 07. 2011.

Vlast ili ~ast, 
~ast za vlast
Digla se ovih dana velika buka i galama zbog izbu{enih guma na
poslani~kom automobilu. Vlasnik je br`e-bolje digao dreku i optu`io,
tj. osumnji~io, ni{ta manje nego najvi{u dr`avnu vlast. Iza tog ~ina, po
njegovim re~ima, stoje najvi{i organi vlasti koji mu upu}uju
upozorenje zbog stavova izne{enih u njegovoj novoizdatoj knjizi i
diskusije za skup{tinskom govornicom u kojoj je zamerio nadle`nim
organima vlasti da su usporili i zaustavili implementaciju manjinskih
prava Bo{njaka u Sand`aku. Tom prilikom je doti~ni gospodin
ozbiljno pripretio zamrzavanjem svog rada u Skup{tini, tj. dizanje
ruku prilikom glasanja, ali je naglasio da se to „zamrzavanje“ ne
odnosi na poslani~ku platu i druge prinadle`nosti koje, ruku na srce, i
nisu tako male, a koje prima od te dr`ave koja mu, eto, „radi o glavi“.

Pod sna`nim utiskom, valjda atentata na njegov audi, on nastavlja
sli~nim tonom daju}i izjave i intervjue {tampi (Danas, 21.07.2011.) i
izjavljuje „bi}emo konstruktivni partner naprednjaka“ u
eventualnoj postizbornoj koaliciji. On se, dakle, bez ustezanja (neki
bi rekli bez imalo stida, ~asti i morala), priprema za zagrljaj sa
mogu}im pobednikom na predstoje}im izborima, zanemariv{i
doskora{nje „bisere“ tih istih naprednjaka, kao {to su dovo|enje
raznoraznih likova u Skup{tinu, Skup{tina kao „sigurna ku}a za
Ratka Mladi}a“ i da ne nabrajam dalje.

Kako nazvati ljude i {ta re}i o onima kojima su usta puna Srebrenice
dok istovremeno za partnere prihvataju one koji su podr`avali i mo`da
i dalje podr`avaju sve ono {to je ura|eno u toj istoj Srebrenici. Kako
neko mo`e istovremeno ̀ aliti srebreni~ke ̀ rtve i njihove majke i
kovati planove sa onima za koje je Mladi} heroj a ne sramota? Koju
dozu licemerstva treba pokazati pa to re}i bez imalo ustezanja?

Doti~ni gospodin se prethodne tri godine ugodno dokonisao u
poslani~koj klupi, kao uostalom i njegovi koalicioni partneri sa Liste
za Sand`ak i Za evropsku Srbiju, skupa sa ministrima (Bo{njacima),
pa je sada, u predve~erje novih izbora, digao galamu poru~uju}i
svojim (nadam se nekada{njim) bira~ima da on i njegova „lista“ misle
na njih i bore se za njihova prava. Kasno je sada, gospodine poslani~e! 

S po{tovanjem, 
Besim Curi}, Novi Pazar 

Zemljaci

Rafet Muli}

LI^NI STAV

Malo im, ~ini mi se, smeta {to nas 
ne interesuju vi{e njihove poprili~no 
naduvane pri~e o super ̀ ivotu tamo negdje

Amela Terzi} i fudbaleri su apodikti~an primer
da se do uspeha ne mo`e do}i nikakvim
pre~icama, fintama, amaterizmom,
nedisciplinom, primitivizmom,
improvizacijama i kahvenskim pri~ama, ve}
jedino radom, znanjem i profesionalnom
disciplinom
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Postoje ljudi kojima se ne zna otac, postoje ~ak i oni kojima se ne zna majka, ali ne
postoji niko kome se ne zna zavi~aj. Svako se od nas mogao roditi samo u jednom
trenutku, samo u jednoj zemlji, samo na jednom mestu. Kad smo bili mladi naivo
smo verovali da }e zavi~aju biti te`e bez nas nego nama bez njega. Sad vidimo da je
obrnuto. Gde god da se nalazimo, na koju god stranu da krenemo, zavi~aj }e nas
pratiti: kao ime i prezime, kao znak u horoskopu, kao glas majke koji nas podse}a da
uvek ima neko ko je stariji od nas.

(Radoman Kanjevac: ̂ ovek u senci, Slu`beni glasnik, Beograd 2011. 
Autor je poreklom iz Sjenice)
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Dragoljub Petrovi}

INTERVJU

D anas ima premnogo pjeva~a.
Proizvode ih ove emisije za mlade
talente. To su talentovana deca,
ali ja vi{e ne znam ko {ta peva,
zbune me. Ne mo`e ~ovjek da

prihvati toliko imena. Mlad pjeva~ koji pjeva
deset godina, tek tada mo`e da ka`e - e sad je
karijera preda mnom. U moje vrijeme te`e je
bilo do}i do televizije, ali kad do|e{ onda si
do{ao. Bila je JRT {ema, jedan kanal, i tebe
odmah gleda deset miliona ljudi. Otpeva{ jednu
pjesmu i ta pjesma odmah postane hit. Danas
ima toliko televizija da te ljudi od svih njih ne
vide. [altaju te kanale. Tako da je mla|ima
malo i te`e.

Ovo u intervjuu za Danas ka`e Halid Be{li},
legendarni peva~ narodne muzike iz Sarajeva,
koji u ~etvrtak ima koncert u okviru „VaVaZu“
festivala u Sjenici. 

Ja sam taj kafi} „VaVaZu“, koji se tada zvao
„Ba}o“, otvorio pre trideset godina, i sad
simboli~no, nakon tolikog vremena, pravimo
neki rezime. Bio sam tada neafirmisan pjeva~,
do{ao sam sa ]azimom ̂ olakovi}em, koji je
ina~e Sjeni~ak, on me poveo tamo, se}am se
dobro tog nastupa. 

Niste nastupali u Srbiji od kada se raspala
dr`ava. Za{to?

- Pjevao sam u Srbiji, ali privatno. U
klubovima. Zvani~ni koncert nisam imao.
Pjevao sam dolje u Prijepolju, Novom Pazaru,
uglavnom u Sand`aku...

Najavljivan je pro{le godine va{ veliki koncert u
Beogradu. Za{to do njega nije do{lo?

- Sad se dobro spremam za beogradski
koncert, jer je do{lo vreme. Ne, vreme, nego,
ovaj, sad mogu biti siguran da }e biti puno. Sa
koncertom mora malo da se manipuli{e. Ljudi
olako govore - bi}e puno, bi}e onako, bi}e
ovako - me|utim, ja nisam dugo bio, mislim da

me raja u jednom momentu malo i zaboravila.
Ipak, sad podaci govore da me ljudi tra`e, i da
bih mogao napuniti Beogradsku arenu.

To je sigurno. Mo`da napunite i dve-tri Arene?
- Ha, ha... Ne znam, ali mislim da }u koncert

u Beogradu odr`ati do kraja ove godine. 
Kako obja{njavate to da napopularniji peva~i iz

biv{ih jugoslovenskih republika - a to ste vi, Dino
Merlin, Oliver Dragojevi} i \iboni - jo{ nisu imali
koncert u Beogradu? Je l’ bilo tu i nekih drugih
razloga sem brige da li }ete napuniti halu?

- Pa, bilo je... Naravno, rat je u~inio svoje.
Toga je bilo prvih pet, {est godina posle rata.
Kada se normalizovalo stanje, posle nije bilo
vi{e tih razloga, ali ljudi vole da budu sigurni da
}e napuniti hale i biti dobro prihva}eni. Ja li~no
nisam hteo da idem u rizik. Jer, ako ne
napunim Arenu, ja imam rizik. 

Da li ste, dok je trajao rat u Bosni, nekada sebi
rekli: E, ne}u vi{e da nastupam u Beogradu?

- Ja ne umem to da ka`em. To iz mojih usta
ne mo`e iza}’. Nisam ja taj. Svi me stalno pitaju
kad }u u Beograd, i to mu do|e kao neka
poluprovokacija. Ja idem svuda gde me publika
voli, i to je to. 

Koliko dugo niste bili u Beogradu?
- Aaa, pa dolazim ja! Bio sam mo`da pre

petnaestak dana. Ali sam uglavnom ili u
kolima, ili u kafani. Dosta puta sam dolazio u
Beograd, imam tamo puno i familije, ~ak sam
pjevao i na svadbi }erke Ra{e Radovanovi}a.
Imam i kuma u Beogradu, pa sam pjevao
njegovoj }erci na proslavi osamnaestog
ro|endana. 

Kada je predsednik Srbije nedavno bio u
zvani~noj poseti Sarajevu, pozvao je Dina Merlina,
Ivicu Osima i vas na kafu. Da li ste na neki na~in bili
po~astvovani tim pozivom?

- Naravno, i rado sam se odazvao. Velika je
~ast kad te predsednik pozove na kafu. Osim
toga, on je meni simpati~an ~ovek. Drugo, on je
ro|en u Sarajevu pa mi to malo druga~ije
gledamo. 

[ta ste pri~ali?
- Bilo je malo i ozbiljne pri~e i neobaveznog

}askanja. O sportu i o kulturi, o pjesmama.
Pri~ali smo o svemu. Uglavnom, ostavio je na

mene vrlo pozitivan utisak. Vidim da je u
du{i sportista, rezoni su mu dosta normalni,
pun je pozitivne enrgije, pa samim tim od
ljudi tra`i pomo} za te svoje ideje. Nije danas
lako realizovati te ideje koje su u su{tini
miroljubive, a svako vu~e na svoju stranu. 

Je l’ zna predsednik Tadi} neke va{e pesme?
- Pa, koliko sam mogao primetiti, zna

dosta mojih pjesama. Ka`u da dobro i pjeva,
nisam ga pitao, ali su mi to rekli ljudi iz
njegovog okru`enja. 

Da li ste ikada ranije imali susrete sa
politi~arima?

- Jesam. Ove bosanske politi~are sve
znam. Od Silajd`i}a, Dodika, Lagumd`ije...
Znam i Stjepana Mesi}a, Mila \ukanovi}a...
Sretali smo se, upoznavali, uglavnom
privatno. 

Va{a pesma „Miljacka“ je veoma popularna u
Srbiji, ali, {to je interesantno, naro~itio me|u
mladima koji nikada nisu bili u Sarajevu, niti
{etali pored Miljacke. Kako to komentari{ete?

- Pesma, ako je iskrena, sama na|e put do
srca. Ne mo`e ne{to biti veliki hit u Sarajevu,
a da istovremeno ne bude i veliki hit u
Beogradu. Ili kontra. To pravilo je va`ilo u
biv{oj Jugoslaviji, a va`i i danas. Govorimo
istim jezikom, dobro se razumjemo, sve
pesme istovremeno postaju popularne u
Beogradu, Sarajevu i Zagrebu. Ljudi se zasite
svojih pjeva~a, i ho}e malo da promjene.
Pjeva~i znaju biti popularniji u drugim
republikama nego u svojoj mati~noj. Ja sada
`ivim od mlade publike, koja je mla|a od
mog sina. Oni dolaze na koncerte, oni unose
tu energiju. Pjeva~ koji tu publubiku nema,
ne mo`e raditi velike koncerte. 

^ini li vam se da su pesme sa va{ih poslednjih
albuma popularnije od onih iz biv{e SFRJ, poput
„Zlatnih struna“, „Ne}u, ne}u dijamante“, i tako
dalje?

- To jeste. „Prvi poljubac“, „Miljacka“, to
su megahitovi. „Dijamanti“, „Beogra|anko
mala“, pre`ivele su, opet, trideset godina od
kada su snimljene. Ja sam pre rata bio u
fazonu da napravim klasi~an narodnjak sa
malim izletima prema popu, ali posle rata

vi{e koketiram sa pop muzikom. Dakle, moje
su pjesme etno-pop. Sve su ih radili ljudi koji
su iz rokenrola i iz zabavne muzike. 

Za vas ka`u da ste bluzer u du{i. Jeste li vi
bluzer ili narodnjak? 

- Ja sam roker! Ja sam sevdah rok. Bluz je
prirodno stanje crnaca, onda, recimo, na{i
Cigani su bluzeri, oni imaju to uro|eno. A
mi opet imamo svoj bluz. Moj bluz je
sevdah-rok.

Da li su muzi~ari i peva~i oni koji su ponovo
po~eli da spajaju biv{u Jugoslaviju?

- Ne mogu re}i da spajamo biv{u
Jugoslaviju, ali pravimo normalne odnose.
^injenica je da sam se ja rodio u Jugoslaviji,
znam u toj biv{oj dr`avi skoro svako selo.
Evo, na primer, ja znam vi{e sela u Srbiji
nego devedeset posto ljudi koji ̀ ive u Srbiji.
^ini mi se da nema sela u Srbiji koje ima
dom kulture a da ja tamo nisam bio. Za
mene je to privilegija. 

Za vas ka`u da ste jedan od simbola one stare
Jugoslavije. Pominju vas u raznim leksikonima
JU mitologije... Ve} o vama postoje i pesme.
Zabranjeno pu{enje ima onu „Halid protiv
Halida“?

- Ha, ha, ha... Ja sam generacija koja je
`ivela u to sretno vrijeme. Za nekoga je to
bilo lo{e vrijeme, me|utim, ja to vrijeme
ne}u nikada zaboraviti jer sam zaista ̀ iveo.
Nije se bog zna {ta imalo, ali kao u onoj
pesmi, „Bog je i siromasima ne{to dao.
Ne{to malo, al’ se uvijek zapjevalo“. Dobro
re~eno. Na`alost, ta Jugoslavija se raspala i
pjeva~i su najmanje krivi za to.

Kada ste pre dve godine imali te{ku
saobra}ajnu nesre}u, za vas su se zabrinuli u
svim eks-ju dr`avama.

- Kada sam video to, rekao sam sebi:
Halide, vrijedilo je ̀ ivjeti. Bio sam na to
ponosan. Mogao sam i umrijet, a ne znati za
to. Ha, ha, ha... Kada sam iza{ao iz kome u
bolnici, pitao sam suprugu: „Je ‘l zvao ko da
pita za mene“. Ona mi je rekla: „[uti bolan,
Halide, digla se cijela Jugoslavija“. 

Halid Be{li}, muzi~ka legenda

JA SAM ROKER! 
JA SAM 
SEVDAH ROK

HALID, 
MOJ PRIJATELJ
- Ambasadore, obratio mi se Halid kad smo se upoznali, {ta biste `eleli da otpevam
za vas?

Pocrveneo sam. Nisam znao {ta da mu ka`em. Kakav, crni, Halid Be{li}, pa ja
slu{am samo rok, bluz, d`ez, klasiku. Ipak, na sre}u, setio sam se muzi~ke teme iz
divnog bosanskog filma „Kod amid`e Idriza“. Halid je otpeveo „Malo je, malo dana“.

Tako je po~elo na{e prijateljstvo.
Ali, da mi se ne bi ponavljale tako neprijatne situacije, odmah sam obi{ao sarajevske

prodavnice i kupio sve {to su imali od Halida. Vrlo brzo sam se navukao. Uskoro se u
kuci ~uo ~e{}e Halid nego Majls Dejvis i D`oni [tuli} zajedno. Svi gosti koji su me
posetili - a za pet godina bilo ih je vi{e od 300 - dobili su na poklon Halidov CD. Bilo je
veliko zadovoljstvo slu{ati Amerikance, Nemce, ~ak i Francuze, kako poku{avaju da
pevaju „Miljacku“. Halid je postao zakon, a moj ukus se kretao od „Malo je, malo dana“,
preko „Miljacke“, „Prvog poljupca“ i „Dvadesete“, pa sve do „U meni jesen je“, posebno
kad mi je Halid jednom priznao da ba{ tu pesmu najvi{e voli.

Halid je jedinstven ~ovek. Jednostavan, skroman, nasmejan, dru`eljubiv, spreman
da pomogne i da se u svakoj prilici potro{i do kraja. U Dnevnom avazu, najtira`nijem
dnevnom listu u Bosni i Hercegovini, objavio sam u broju od 21. februara 2009. svoj
nedeljni dnevnik. Za ~etvrtak, 19. februar, zabele`io sam:

„Sarajevska premijera filma Gorana Markovi}a ‘Turneja’. Veliki film nastao po
Markovi}evom scenariju od prije 15 godina.’Ni{ta u me|uvremenu nisam ni
promijenio ni dopisao’, ka`e mi Goran. Film govori o grupi beogradskih glumaca koji
1993. odlaze u ratom zahva}enu BiH, nadaju}i se lakoj zaradi. Na premijeru su dosli,
sem Markovi}a, i Dragan Nikoli} i Svetozar Cvetkovi}.

Nakon filma, ministar i jedan od junaka ove pri~e Emir Had`ihafizbegovi} vodi nas na
ve~eru u klub FIS. Znao sam da je ministar izvanredan glumac, ali nisam ni sanjao da je
tako dobar i pjeva~. Nikad, za ove tri godine u Sarajevu, nisam bio na „otka~enijem“
dru`enju sa toliko muzike, {ale, igre, pozitivne energije. Ipak, sve je, manje-vi{e, bilo pod
kontrolom do ne{to iza pono}i. A onda je u klub u{ao - Halid Be{li}.“

Nije vi{e bilo pomo}i. @urka se nastavila do zore.
Dvadeset dana kasnije, u cik zore, probudio me je telefon. Uzbu|eni Ba}o mi je

rekao da je Halid do`iveo te{ku saobra}ajnu nesre}u, da je, vra}aju}i se u stan na
Ciglanama, zadremao i sleteo s puta u sarajevskom prigradskom naselju Kobilja
glava. Nalazi se u bolnici, gde se vodi bitka da pre`ivi. Slomljena mu je vilica i nosna
kost koja mu je povredila oko, vrlo te{ko di{e. Tog dana putovao sam u Gora`de, kao
prvi ambasador koji je posetio ovaj siroma{an i ratom razoren grad. Trudio sam se da
se na sastancima koncentri{em, ali nije i{lo, misli su mi bile u bolnici na Ko{evu.
Stalno sam bio na vezi sa Ba}om koji me je obave{tavao {ta se doga|a.

Nakon dva dana, kad je bilo izvesno da je bitka za `ivot dobijena, posetio sam
Halidovu suprugu i sina. U toku je bila bitka za oko i glas. Oko je izgubljeno, glas nije.
Mesec dana kasnije posetio sam Halida u rehabilitacionom centru u Fojnici. Govorio
je, s puno optimizma, o budu}nosti, samo jo{ malo da se oporavi i odmori, pa opet
na scenu i u studio.

Jedan od najuzbudljivijih i najdirljivijih trenutaka dogodio se 12. juna pro{le
godine na stadionu Ko{evo. Vi{e od 60.000 ljudi se okupilo na koncertu @eljka
Joksimovi}a i horski pevalo sve njegove pesme. A onda, odjednom muk kad se
pojavio specijalni gost. Tek kad su se za~ule prve re~i „Miljacke“, hor je,
gromoglasnije nego ranije, nastavio dalje. Mnoge `ene su bile u suzama, meni
knedla u grlu. Halid se vratio!

Halida vole sva tri bh konstitutivna naroda i u oba entiteta. O „ostalima“, koji se jo{
uvek bore za ravnopravnost, i o Distrktu Br~ko, koji je ne{to „ravnopravniji“ od oba
entiteta, da ne pri~am. Omiljena pesma Milorada Dodika je „Prvi poljubac“. Vi{e puta
sam ga ~uo kako je peva. Nije lo{ za jednog amatera. Ipak, mnogo je bolji i ubedljiviji
Ivica Da~i} sa „Miljackom“. Kad je pro{log 29. aprila pustio glas u ~uvenom
sarajevskom restoranu „Imid` T“, dobio je prave ovacije prijatno iznena|enih gostiju. 

Kada sam napu{tao Sarajevo u junu, Halid je bio na turneji u Sloveniji. ^uli smo se
telefonom i on je ponovio da }e uskoro i u Beogradu odr`ati koncert. Siguran sam da
ho}e. Halid je ~ovek koji dr`i re~.

Autor je biv{i glavni urednik Danasa i doskora{nji ambasador Srbije u BiH

Pi{e:
Grujica
Spasovi}

Dru`im se sa 
Miroslavom, 
Brenom, [abanom

Pratite li srpsku pop, rok, i narodnja~ku
scenu?

- Pratim, naro~ito ono {to je etno. Recimo, do-
pala mi se Madam Piano. Svi|a mi se kako rade
Legende, Bilja Krsti}, Balkanika. Dopadaju mi se
@eljko Joksimovi} i Vlado Georgiev. I grupa Van
Gog ~esto dolazi u Sarajevo, volim da ih ~ujem,
slu{am i Neverne Bebe. Da ne pri~am o starim
grupama.

I dan-danas se dru`im i vi|am sa Miroslavom,
Brenom, [abanom, celom tom mojom generaci-
jom pjeva~a. U kolima najvi{e slu{am Indekse, ali
tu su i CD JU grupe, Parnog valjka, Atomsko sklo-
ni{te, naravno Dugme... Malo slu{am to, malo
sevdalinke, malo moje kolege narodnjake. Upra-
vo sad slu{am Brenu, novi album. 

Turbo-folk na 
izdisaju

Volite li turbo-folk?
- Jedna serija turbo-folka je bila toliko domi-

nantna, da je ve} na izdisaju. Pjeva~i koji to pje-
vaju, ve} zavr{avaju svoju pri~u, padaju im pose-
te koncertima. Sada ve} dolazi do jednog kvali-
tetnijeg slu{anja muzike. Sramota je kad neko
do|e na koncert sa bendom u kome su jedan ili
dva ~ovjeka. A ja vodim osam ljudi i na koncert u
dvorani i na koncert za 500 ljudi. Po{tujem pjeva-
~e koji vode orkestre, I nije mi jasno kako to pu-
blika ne primjeti, i ne ka`njava. 

Znam vi{e sela u Srbiji nego
devedeset posto ljudi koji

`ive u Srbiji: Halid Be{li}

Tadi} je meni simpati~an ~ovjek. Bilo je malo i ozbiljne pri~e i
neobaveznog }askanja. O sportu i o kulturi, o pjesmama. Pri~ali
smo o svemu. Uglavnom, ostavio je na mene vrlo pozitivan utisak.
Vidim da je u du{i sportista, rezoni su mu dosta normalni, pun je
pozitivne energije, pa samim tim od ljudi tra`i pomo} za te svoje
ideje. Nije danas lako realizovati te ideje koje su u su{tini
miroljubive, a svako vu~e na svoju stranu.
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ISPOVESTI

Ilijaz Tahirovi} - Ba}o, jedan od najpoznatijih
sand`a~kih ugostitelja i privrednika

Kako sam 
napravio
„VaVaZu“,
najbolji kafi}
biv{e Juge
N isam se sve ove godine bavio samo ugostiteljstvom, ali

kafana se najvi{e pamti. Bilo je te{ko, me|utim, uspe-
li smo - opisuje Ilijaz Tahirovi} - Ba}o, jedan od naj-

poznatijih sand`a~kih ugostitelja i privrednika, trideset godi-
na rada sjeni~kog kafi}a „VaVaZu“, koji je otvorio 6. jula
1981. i celog ovog meseca prvim „VaVaZu“ festivalom obele-
`ava taj jubilej. Na otvaranju festivala je pevao D`enan Lon-
~arevi}, a finalne ve~eri, 28. jula, nastupa Halid Be{li}. Ba}o se
u ispovesti za Danas prise}a lepih ali i te{kih momenata iz
istorije ovog poznatog lokala i svoje porodice. 

- Otac Osman Tahirovi} je bio fotograf i ~asovni~ar i u Sje-
nici je ̀ iveo i radio od 1936. godine. Nas je bilo petoro dece, ~e-
tiri sina i jedna sestra. Mi sinovi smo nastavili privatni posao.
Bila je to prva fotografska i ~asovni~arska radnja u Sand`aku.
Otac je bio legenda. Umro je u 86. godini. Mene je povukao u
Beograd, gde je oti{ao na usavr{avanje. U Beogradu sam zavr-
{io srednju {kolu i Vi{u turisti~ku. Pored u~enja bavio sam se
~asovni~arskim i zlatarskim poslom. Malo br`e sam ̀ iveo. I{ao
sam ~esto u Italiju. Do{lo vreme da idem u vojsku. U vojsci
sam ~itao list Tempo i video da fudbaler Velimir Zajec, u in-
tervjuu ka`e da }e da otvara kafi}. Ja nisam znao {ta je to kafi}!
On je u intervjuu rekao da u Sarajevu ima tri kafi}a. Oti{ao sam
do Sarajeva da vidim kako to izgleda. Ukapirao sam da je to
italijanska kafeterija, ali na na{ na~in. Odlu~io sam da ja to na-
pravim u Sjenici. U startu sam imao sve - od dozera, ledoma-
ta, fri`idera, sve sam kupio u Italiji. Po~eo sam da ga pravim
osamdesete. A otvorio ga 6. jula 1981. Zvao se „Ba}o“. Bio je
to prvi kafi} u Srbiji - se}a se Ba}o.

Te{ko je u to vreme dobio dozvolu za rad. Imao je i niz dru-
gih problema kao privatnik. 

- Po~eo sam da prodajem malo pivo, 0,33, koje je pravio
BIP ^a~ak. Me|utim ovde je do{la inspekcija da mi zabrani
da prodajem to pivo, jer to navodno nije ugostiteljsko pivo,
nego ono veliko! Tra`io sam tuma~enje i na kraju isterao tu
stvar do kraja. Svi privatnici su trpeli. Bilo je raznih kontrola.
^ak i inspekcija sa strane, iz Beograda. I porodica i ja smo ne-
kako odoleli. Osamdeset ~etvrte je ~ak neko pustio pri~u da ja
u kafi}u sipam mladima drogu u pi}e. I te godine je zvani~no
Skup{tina op{tine Sjenica odlu~ila da meni zatvore radnju.
Po{to stavljam drogu u pi}e! Oti{ao sam kod predsednika op-
{tine i rekao mu: Ja sam do{ao da me uhapsite, ako je ta~no
to za{ta me optu`ujete, ili }u protiv vas da podnesem krivi~nu
prijavu. I on me zagrlio, ka`e: „Pa nije to ba{ tako“. Sve je, da-
kle, i{lo uvek sa naporom. Ali nikada se nije desio nikakav
problem u mom lokalu - ka`e Ba}o. 

Bio je u po~etku i konobar i {anker, radila je cela porodica. 
- Kod nas u kafi} su prve devojke same po~ele da dolaze,

stizali su ljudi iz cele regije, i iz cele Jugoslavije. Na otvaranje
su do{li ]azim ̂ olakovi} i Halid Be{li}. ]azim je tada bio po-
znat peva~, a Halid nepoznat. Po{to Halid ima onakav glas
kad govori, kao da kr~i, ja sam pitao ]azima: ko ti je ovaj? On
ka`e - peva~! Kakav, rek’o, peva~! A Halid je sve to slu{ao i
sme{kao se. Me|utim, te ve~eri je Halid uzeo mikrofon uve-
~e u pola osam i pustio ga iz ruke tek ujutru u pola osam. Vi-
delo se da }e postati legenda. Kod mene su se ljudi zadr`ava-
li po 20 godina u lokalu i radili, {to pokazuje da je to bio kva-
litet. Kada je po~elo ono drmanje Jugoslavije nije mi bilo sve-
jedno. Ja sam bio za}oreni Jugosloven. Igrali smo, se}am se,
protiv [panije na Mondijalu. Pobedili smo, napravio sam ta-
kav dernek da su svi d`aba jeli i pili. 
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Uzmem jugoslovensku zastavu, sed-
nem u kola, niko ne}e za mnom. On-
da, malo po malo, skupi se sto auto-
mobila, zaustavimo saobra}aj. Tu se
igralo i kozara~ko kolo. Onda odem na
odmor u Dubrovnik i javim mom ko-
nobaru odande: ako pobedimo Argen-
tinu, opet pravimo dernek. Ja sam mi-
slio da }u time da pomognem da ne
propadne Jugoslavija. Malo naivno,
he, he, he... - {ali se Ba}o.

Tada dolazi jedan period kada se
atakovalo na celu porodicu Tahirovi}. 

- Dolaze pijani i naoru`ani policajci
i vojnici, kojima nisam davao pi}e u ta-
kvom stanju, da ne naprave ne{to, za to
mi je zahvalio i jedan piukovnik. Nai-
lazi 1993. godina, u no}i izme|u 24. i
25. marta, ujutru u dvadeset do ~etiri,
meni eksplozivom sru{e lokal. Ja to ni-
sam znao do pola sedam. Tek kad me
zvao jedan kom{ija, ja odlazim na lice
mesta, policija je ve} uveliko stigla, pi-
tam: [to me niste zvali - ka`u: Nismo ti
imali telefon. Odma mi je sve bilo jasno. Ja sam bio
odlu~io da napustim Sjenicu. Sutradan je bio prvi
dan Bajrama, tri hiljade ljudi na ulici, falila je samo
jedna varnica, a ja nisam `eleo da palim vatru.
Mnogi su prilazili govorili da }e pomo}i. Tad je ovaj
Valentin Incko koji je sada u Bosni, bio u Pazaru,
do{ao kod mene, nudio mi azil, da povedem fami-
liju u Austriju i Nema~ku. Ali ja nisam prihvatio.
Adaptirao sam ponovo kafi} i nastavio da radim. I
tada su hteli da me spre~e, slali mi inspekciju. Tad
po~inje kampanja u beogradskim medijima, Novo-
stima, Ekspresu, Politici. Pisali su da sam podigao
lokal u vazduh sam sebi i pobegao u Tursku, da sam
proneverio pare. A ja sam svo vreme bio tu. Posle
sam oti{ao u Beograd, u Politiku, i sve demantovao.
Strasti su se malo smirile. Ipak, i danas je istraga oko
dizanja mog lokala u vazduh - u toku - ka`e Ba}o.

Pre toga su mu pretili. 
- Imam i dan-danas sa~uvane dve dopisnice,

ta~nije prete}e poruke, pristigle iz Priboja i iz Sje-
nice, gde pi{e kako ja navodno maltretiram srpsku
omladinu u mom lokalu, kako }e oni to meni sru-
{iti. U jednoj je pisalo da posle mene na red dolazi
moj brat. Iako su kod mene dolazili svi, pa i mladi,
napredni Srbi, i nikada se nije desio nijedan inci-
dent, pogotovo ne me|unacionalni. Uvek sam bio

Tahirovi} / Nastavak sa strane IX

Doveo Partizan
u vojsku
Ba}o je bio verni navija~ Partizana. 

- Sad imam simpatije, ali nije to to.
Nekada, i{ao sam s Partizanom po celoj
Evropi. Toliko sam bio blizak da sam ih ~ak
doveo u Sombor na svearmijsko takmi~e-
nje da igraju protiv nas vojnika, u vreme
kada sam slu`io armiju - pri~a Ba}o.

Fabrika vode
Tahirovi} ima nameru da uskoro u Sjenici
otvori fabriku vode.

- Pre deset godina Rudarsko-geolo{ki
fakultet je radio istra`ivanja i analize vo-
de, na jednom mestu udaljenom od Sje-
nice tri kilometra, na 1400 metara visine.
Imam koncesiju da pravim fabriku vode -
ka`e Ba}o. 

Porodica
Tahirovi}: 
sleva, 
supruga 
\ulsuma, 
snaha Larisa,
}erka 
[akambet 
Valida, Ilijaz,
unuka 
Umma, 
sin Vahid, i
}erka Zuhra

u dobrim odnosima i sa policijom, i sa Srbi-
ma i sa mojim Bo{njacima. I sad kafeni{em
sa na~elnikom policije, dogovaramo se, u od-
li~nim smo odnosima, svi mu ~estitaju kako
su obezbe|ivali festival „VaVaZu“. Nikada
nisam bio politi~ki opredeljen, ali sam se
uvek borio da dovedem ne{to novo, neke no-
ve ljude, i da celoj zemlji, Sand`aku i Sjenici,
bude bolje - ka`e Ba}o. 

Krajem devedesetih naziv lokala „Ba}o“
promenio je u „VaVaZu“. 

- To su imena moje troje dece, koje je i po-
red svih problema o kojima sam pri~ao,
uspela da odgaji i izvede na pravi put moja
supruga \ulsuma. Sin Vahid je pravnik, ima
svoju firmu u Sarajevu, vrlo uspe{no radi sa
`itaricama i sa hranom za koke nosilje. Dr`i
celu BiH, najvi{e sara|uje sa ljudima iz Srbi-
je. ]erka Valida je zavr{ila farmaciju. ]erka
Zuhra je ~etvta godina engleskog univerzite-
ta u Sarajevu, studira ekonomiju. Supruga
\ulsuma je podnela mnogo ve}i teret nego
ja, bila je stub u tim te{kim godinama, i svi
smo joj zahvalni - pri~a Ba}o.

Bilo je mnogo anegdota za sve ove godine. 
- Kada je do{la ekipa RTS u kafi}, konobar

ih je pitao {ta }e da jedu. Novinarka pita: Je l’
imate teletinu na `aru? Konobar je rekao: Ne,
imamo samo teletinu na struju! Imali smo na-
ime elektri~ni ro{tilj. Ja sam pao sa stolice od
smeha, a i oni, pa su ostali do ujutru. Italijani
su govorili da nema bolje pice nego kod mene,
nisu mogli da veruju da u nekakvoj Sjenici ne-
ko kuva pastu - prise}a se sagovornik Danasa. 

Sarajevski tabloid „As“ je proglasio kafi}
najboljim u biv{oj Jugoslaviji. 

- Kod mene je bila centralna manifestaci-
ja, gde su se skupili ugostitelji iz cele Juge. Do-
veo sam pljevaljske tambura{e i dernek je tra-
jao celu no}. Tu sam upoznao i jednog ugosti-
telja, Ivu Ogrestu iz Dubrovnika, s kojim sam
pre rata zakupio jednu tavernu, i aneks hote-
la „Ambasador“ ne nadaju}ui se da }e do}i do
rata. Ali posle nam je to sve propalo tamo i
uni{teno. Ni on kao Hrvat nije znao da }e bu-
de sve tako - zaklju~ujuje Ilijaz Tahirovi} - Ba-
}o, dodaju}i da mu je posle svega ipak milo
zbog jedne stvari: Drago mi je da moja famili-
ja i ja nismo nikome du`ni, niti smo kome zlo
napravili. Zato se ovih dana svi veselimo za-
jedno sa na{im gostima i zemljacima.

D. Petrovi}

Halid je uzeo 
mikrofon uve~e u 

pola osam i pustio ga
iz ruke tek ujutru u

pola osam. Videlo se
da }e postati 

legenda

Nova Varo{ - Betonske `ardinjere uz
stepeni{te na trgu izme|u zgrade policijske
stanice i po{te, gotovo punu deceniju su
ukras centra grada zahvaljuju}i
po`rtvovanju Sadika D`anovi}a, montera
„Telekoma“ u penziji. U oko dva metra
{irokoj i dvadesetak metara dugoj `ardinjeri,
D`anovi} gaji cve}e i ukrasno {iblje i tako
sopstvenim sredstvima i bez dinara
naknade za svoj rad, oplemenjuje plato
nefunkcionalnog i najve}im delom
oronulog i zapu{tenog javnog prostora. 

@ardinjere u kojima su sada ru`e i drugo
dekorativno bilje do pre desetak godina su
podse}ale na divlju deponiju i bile ruglo
grada. Umesto cve}a, u njima su „rasle“
plasti~ne fla{e, kese i druga sekundarna
otpad, a o izgledu i ~isto}i `ardinjera na
platou na koji se naslanjaju dve stambene i
upravne zgrade, vi{e javnih preduze}a i
ustanova, gotovo da niko nije vodio ra~una. 

- Godinama sam sa prozora kancelarije
gledao u zapu{tene `ardinjere i crveneo

pred gostima grada zbog njihovog izgleda.
Kada sam uvideo da negativni komentari
turista nikoga od nadle`nih ne doti~u,
zasukao sam rukave, prihvatio se a{ova,
o~istio `ardinjere od sme}a, ilova~e i
kamena i uz pomo} preduze}a u kom sam
radio, dovukao rodnu zemlju. Mada sam
prvobitno planirao da mi to bude posao za
jednu sezonu, sve se pretvorilo u veliku
strast kojoj i danas robujem - ka`e D`anovi}.

Da radi na ure|enju `ardinjera i brine o
cve}u u njima D`anovi} je nastavio i nakon
{to je pre ~etiri godine oti{ao u zaslu`enu
penziju.

- Briga o cve}u mi poma`e da prekratim
penzionersku dokolicu, a ne ̀ elim ni da
dozvolim da propadne ono u {ta sam ulo`io
godine ljubavi , truda, a i novca. Stanujem u
stambenoj zgradi u neposrednoj blizini i
briga oko ure|ena ovog prostora mi ne
predstavlja veliki problem, a najve}a nagrada
su mi pohvale sugra|ana za lep{i izgled ovog
dela grada - ka`e D`anovi}. R. P.

Sadik D`anovi}, penzioner iz Nove Varo{i, bez nov~ane nadoknade brine o gradskom zelenilu 

Cvetna oaza na asfaltu

Sadik-Sa{a D`anovi} u`iva u lepom okru`enju pokraj gradske Po{te 

Priboj - U utorak je u Mini-
starstvu ekonomije i regional-
nog razvoja odr`an sastanak
sa predstavnicima op{tina
Priboj, Prijepolje i Nova Va-
ro{,  kome su prisustvovali re-
sorni ministar Neboj{a ]iri},
direktor Agencije za privatiza-
ciju Vladislav Cvetkovi},
predsednik op{tine Priboj La-
zar Rvovi}, narodni poslanik
iz Priboja Kenan Hajdarevi} i
direktor AD FAP Priboj magi-
star Mirko Stojevi}, iz Prije-
polja, direktori FAP Livnice
@eljko Ru`i} i  Elana Prije-
polje Goran Sekuli}, po-
mo}nik predsednika op{ti-
ne Dobro Lazarevi}, narod-
ni poslanici iz ovog grada
Bajram [ehovi} i Slobodan
Gojkovi}, kao i predsednik
op{tine Nova Varo{ Slavi{a
Puri} i poslanik Arsen \u-
ri}. Tema razgovora je bila
ekonomska situacija u ove
tri op{tine, sa akcentom na
poslovanje i problematiku
AD FAP-a Priboj i Fapove
Livnice u Prijepolju, kao i
fabrike Elan.

Na samom po~etku raz-
govora istaknuto je da je
FAP Korporacija najzna~aj-
nije preduze}e u ovom delu
Srbije, i da Ministarstvo
ekonomije ~ini sve kako bi
unapredilo poslovanje ovog
preduze}a u toku procesa
restrukturiranja. Tako|e je
prisutnima predo~eno da je
za privatizaciju FAP-a zain-
teresovana ukrajinska fir-
ma Laz koja je i ranije iska-
zivala interesovanje, i da
Ministarstvo i Agencija za
privatizaciju trenutno pro-
u~avaju dokumentaciju ove
ukrajinske firme. Ukoliko
sve bude uredu, po~e}e raz-
govor o privatizaciji. Nagla-
{ena je potreba da subven-
cije koje dr`ava daje FAP-u
budu usagla{ene sa drugim
privrednim subjektima koji
su od vitalnog zna~aja za pri-
vredu Srbije.

Predstavnici FAP i Priboja
iskazali su nezadovoljstvo
zbog ~injenice da javna predu-
ze}a i druge institucije pod dr-
`avnom ingerencijom, kupuju
malo njihovih proizvoda, zbog
~ega ne dolazi do realizacije
ina~e dobrog programa Vlade
Srbije o subvencijama za kup-
ce pribojskih vozila i spre~ava
ja~i proboj ovog preduze}a na
doma}em tr`i{tu {to bi zna~ilo
i pove}anje proizvodnje kako
u mati~noj fabrici tako i kod
kooperanata u celoj Srbiji. 

Ministar ]iri} je najavio da
}e Ministarstvo i Vlada inici-
rati poseban socijalni program
za radnike FAP koji budu ̀ ele-
li uz otpremninu napuste fir-
mu, a jedan vid otpremnine
kako je najavljeno u ovom
programu bi}e i kategorija od
300 evra po godini radnog sta-
`a. Uz saglasnost svih da je
neophodno popraviti uz ovaj
proces i kadrovsku strukturu
zaposlenih u FAP Korporaciji

najavljeno je da }e dr`ava i ovo
preduze}e zajedno u tom cilju
u~initi napor i zaposliti nove
mlade ljude onih profila koji
budu doprinosili moderniza-
ciji procesa proizvodnje i pra-
}enja novih tehnologija. 

Narodni poslanik LDP iz
Priboja Kenan Hajdarevi} u iz-
javi za na{ list, istakao je da je
susret bio veoma uspe{an i po-
ticajan i da predstavlja jo{ je-
dan iskorak ka re{enju proble-
ma FAP, bez ~ega nema na-
pretka ni za Priboj ni za ~itavu
regiju. Najava otklanjanja dis-
pariteta i jednakog tretmana u
odnosu na druge vitalne pri-
vredne subjekte u Srbiji nago-

ve{tavaju bolje dane za FAP i
Priboj, smatra Hajdarevi}.
„Konkretni koraci koji su do-
govoreni }e  ve} u predstoje}ih
mesec dana relaksirati odre|e-
ne probleme u poslovanju
FAP, a dalji na{ zadatak je da
zajedni~kim snagama Korpo-
racije, op{tine Priboj, mene
kao narodnog poslanika i svih
klju~nih ~inilaca u Republici,
uspe{no realizujemo zacrtane
ciljeve na revitalizaciji predu-

ze}a, {to bi predstavljalo za-
majac za pokretanja privrede
u celoj regiji, i napokon jednak
tretman i ulaganja kao i u
ostalim delovima Srbije“, do-
daje poslanik LDP.

G. Rekovi}

U Ministarstvu ekonomije i regionalnog razvoja odr`an 
sastanak sa predstavnicima lokalnih samouprava, privrede i 
narodnih poslanika iz Priboja, Prijepolja i Nove Varo{i

Od sudbine FAP 
zavise i Priboj 
i okolina

Za privatizaciju
FAP-a 

zainteresovana
ukrajinska 
firma Laz

Glavna tema oporavak privrede: Poslanik Kenan Hajdarevi}
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be za kralja Srblja i uklju~io oblasti ko-
je su grani~ile sa njegovom dr`avom,
kao dolinu Lima i Ra{ku u bosansku
dr`avu, koje Osmanlije nisu vi{e nika-
da smatrale dijelom Srbije ma u kom
vidu, pa se ona vi{e nije javljala u no-
menklaturi i organizaciji nekada{njih
srpskih teritorija koje su do{le pod
vlast Osmanlija i formalno ostale u ta-
kvom statusu sve do postizanja pune
neovisnosti obnovljene Srbije u proce-
sima od 1828-1832. itd, sve do1878.
godine. Ono {to danas podrazumijeva-
mo pod pojmom Sand`ak, a to su teri-
torije s obje strane rijeke Lim, koje su
ostale sve do progla{enja neovisnosti
Srbije i Crne Gore pod osmanskom
vla{}u, iako reducirane, ostale su u
okviru osmanskog Carstva sve do
1912. godine, tj. do Prvog balkanskog
rata, kada su ih okupirale (oslobodile)
Srbija i Crna Gora, me|u sobom ih po-
dijelile i u njima vladale sve do na{ih
dana. Do tada su sand`aci, koji su na-
stajali na toj teritoriji, a radilo se o No-
vopazarskom i Plevaljskojm sand`aku,
bili sastavni dio Ejaleta Bosna u kojem
su bili Bosanski, Hercegova~ki, Zvor-
ni~ki (kasnije Tuzlanski), Kli{ki, Kr~ki
ili Li~ki, ̂ azmanski, Po`e{ki, Biha}ki i
Srijemski sand`ak. Ta struktura se mi-
jenjala uporedo sa gubljenjem teritori-
ja koje su Austrougarska i druge zemlje
vra}ale pod svoju vlast, ali je Ejalet Bo-
sna ostao sa prvobitnih {est sand`aka
sve do 1878. godine, odnosno 1908. go-
dine, tj. do Aneksije Bosne i Hercego-
vine od strane Austrougarske, a egzi-
stencija novopazarskog Sand`aka je

zavr{ila sa osvajanjem ove teritorije od
strane Srbije i Crne Gore 1912. godine. 

Dakle, oblast dana{njeg Sand`aka
bila je u okviru Osmanske carevine i
Ejaleta Bosna gotovo 450 godina, a ka-
ko je na njoj do{lo do sna`ne islamske
akulturacije stanovni{tva, sli~no kao i u
Bosni, Sand`ak je postao jedna ne samo
administrativna, upravna i vojna jedi-
nica jednog svjetskog carstva nego i ho-
mogena teritorija sa ve}inskim stanov-
ni{tvom koje je prihvatilo islam i ori-
jentalnoislamsku kulturu i sa njom i na
njoj razvilo jedan zaseban na~in ̀ ivota,
mentalitet, obi~aje i dru{tvenu kulturu
koja se pokazala veoma sna`nom i ot-
pornom na sva nastojanja i Srbije i Cr-
ne Gore da se oni „vrate u pradjedov-
sku vjeru“ (kako se govorilo), ili na dru-
gi na~in deetniziraju i denacionalizira-
ju, ili prisile na iseljavanje, {to i njih i te-
ritoriju koju naseljavaju ~ini zasebnim
entitetom u Srbiji i Crnoj Gori, a {to bi
morale da respektiraju vlasti obje te dr-
`ave. Sve veoma rigidne i nasilne mje-
re, od pojedina~nih ubojstava koja su
vr{ena od strane ~etnika prije 1912. go-
dine, do masovnih akcija istrebljivanja
muslimana iz doline Lima u toku rato-
va od 1912, 1918, a pogotovo 1941. go-
dine, pa zatim progona i iseljavanja pod
pritiskom, potom nelegalnog ukidanja
u NOR-u nastale autonomije Sand`aka,
{to je izvr{eno prije nego {to bi ova au-
tonomija mogla u}i u Ustav novostvo-
rene federativne dr`ave (1945. godine)
i progon tokom zadnjeg rata, te eko-
nomska izolacija koja je nametnuta
ovim krajevima tako {to su zapu{tene

sve komunikacije ovog kraja sa mati~-
nom zemljom sand`a~kih Bo{njaka, ni-
su oslabili nego su naprotiv oja~ali nji-
hovu svijest i zahtjeve za punim prizna-
vanjem njihovih prava, budu}i da oni u
svojoj zemlji (Srbiji i Sand`aku), koju
kao cjelinu nikada nisu dovodili u pita-
nje, nisu nikakva nacionalna manjina
nego narod koji tu vjekovima ̀ ivi. Nije
mogu}e, ako Srbija ne misli da se pita-
nja nacionalnih prava moraju rje{avati
samo silom, sli~no onom {to je re`im
Milo{evi}a poku{ao tokom zadnjeg ra-
ta u Hrvatskoj i {to je u Bosni i Herce-
govini djelomi~no i uspio, tj. uspio je da
silom i uz pomo} odre|enih snaga u
svijetu iznudi promjene u strukturi sta-
novni{tva i stanju njihovih prava koje
su dio genocida izvr{enog nad bosan-
skim muslimanima i ako misli da se
pona{a u skladu sa svojim navodnim
europskim idejama i namjerama, dakle
da odbacuje nasilje, tada odista i nije
mogu}e da Srbija ostane gluha na za-
htjeve stanovnika Sand`aka za prizna-
vanje njihovih prava, kako na teritoriji
Sand`aka, tako i u okviru srpske dr`a-
ve u cjelini. U Sand`aku nema Turaka
niti bilo kakvih drugih stanovnika osim
Srba i Bo{njaka koji odvajkada `ive na
toj teritoriji na isti na~in kao {to Srbi ̀ i-
ve na teritoriji Bosne, pa je logi~no da
imaju ista prava kao i Srbi u Bosni i
Hercegovini. Sve ostalo i kao na~in mi-
{ljenja i kao politika je ~ista nacionali-
sti~ka ideologija i nasilna politika.

Autor je akademik i 
filozof iz Sarajeva

BO[NJACIMA 
U SAND@AKU ISTA 
PRAVA KAO 
I SRBIMA U BiH

Kamena Gora: Festival 
najpre zabranjen pa odr`an

Ambasadorska grupa 
„Prijatelji Sand`aka“ poma`e
sand`a~kim op{tinama

Novi Pazar - O grupi „Prijatelji Sand`aka“ u ovom
kraju se zna da je ~ine ambasadori u Beogradu i da
poma`u op{tinama u ovom regionu.

- „Prijatelji Sand`aka“ ili „Prijatelji
jugozapadne Srbije“ je neformalna grupa
ambasadora koja se ~esto neformalno sastaje od
2009. godine. Grupa nije telo koje donosi odluke,
nema zvani~ni status i nijedan ~lan grupe ne
mo`e da govori u ime drugog ~lana ili u ime
grupe.  Misija OEBS u Srbiji u~estvuje na tim
sastancima - za Sand`ak Danas obja{njava Ivan
Eskiva, menad`er projekta OEBS trening centra u
Novom Pazaru. Eskiva ka`e da u „Prijatelje
Sand`aka“ spadaju „najve}i bilateralni donatori
kojima je cilj razvoj ovog regiona. Oni se sastaju
svaka dva-tri meseca i svi zajedno doprinose radu
Grupe“.

- Glavni cilj je koordinacija aktivnosti i
razmena iskustava i mi{ljenja. Uop{teno govore}i
~lanovi Grupe su zainteresovani za podr{ku
ekonomskom razvoju regiona i ve}oj uklju~enosti
bo{nja~ke nacionalne manjine u javni `ivot Srbije
- isti~e Eskiva i dodaje, s obzirom da je Misija OEBS
stalno prisutna u Sand`aku, njegova glavna uloga
„da sa ambasadorima podeli svoje vi|enje
situacije na terenu“. S. N.

Rije~ sand`ak je turska i osnovno joj je
zna~enje zastava. U upotrebi na na{im
prostorima, bila je i njoj adekvatna ri-
je~ liva koja je arapskog porijekla i istog
zna~enja. Mi smo ovu rije~ upoznali u
njenom razvijenom zna~enju, kada je
ona ozna~avala glavnu ili osnovnu teri-
torijalnu i upravno-vojnu jedinicu u
strukturi Osmanske dr`ave. Dakle, u
na{oj historiji, ova se rije~ javlja sa poja-
vom Osmanlija i razvijanjem njihove
vladavine, tokom koje su nastala dva
vida sand`aka. Jedan vid je bio kraji{ki
ili akind`ijski sand`ak, a drugi je bio
sand`ak koji se pojavljuje kao dio ve}e,
tj. u stvari najve}e formacije upravne
vlasti unutar Osmanskog carstva, tj.
Ejaleta. Akind`ijski sand`ak nastaje na
grani~nim teritorijama koje su polazna
ta~ka za daljnja osmanlijska osvajanja i
oni su karakteristi~ni po {irenju ili va-
riranju teritorija i premje{tanju u skla-
du sa napredovanjem procesa osvaja-
nja, tj. po ~injenici da, kada se vlast na
nekoj teritoriji koju Osmanlije osvoje
stabilizira, ovi sand`aci se pomjeraju, a
dotada{nje teritorije, koje su bile u nji-
hovom nadle{tvu postaju stabilni sa-
stavni dio osmanske vojno-upravne or-
ganizacije, tj. sand`aci koji ulaze u od-
re|eni Ejalet. Ono {to je zanimljivo za
tzv. akind`ijske sand`ake bila je ~inje-
nica da je na njima stanovni{tvo bilo
opro{teno od da}a i poreza, kako bi po-
dr`avalo osmansku dr`avu i njene sna-
ge u pohodima, a to isto stanovni{tvo je
i kasnije na razne na~ine bilo uklju~eno
u ratni napor Osmanskog carstva, tj.
slu`ilo je kao pomo}ne trupe vr{e}i

stra`arske, logisti~ke i druge sli~ne za-
datke kao {to su gradnja puteva, itd.,
zbog ~ega su pripadnici tih snaga imali
privilegije, prije svega, oprost od pore-
za i jo{ neke druge privilegije, a kod nas
su u takvim slu`bama najvi{e slu`ili
pripadnici vla{kih sto~arskih plemena
i bratstava. Dakle, sand`ak je prvobit-
no imao osnovno upravno-vojno zna-
~enje, a u nas, tj. posebno na teritoriji
kasnije srpske i crnogorske dr`ave, on
je poprimio specifi~no zna~enje, tj.
ozna~avao je teritoriju na kojoj je nasta-
la jedna posebna grupacija stanovnika
sa svojom zasebnom kulturom, obi~a-
jima i na~inom ̀ ivota koja je historijski
formirana kao ~vrsta socijalna, politi~-
ka, kulturna i duhovna zajednica. 

Osmanlije su sand`ake formirale
prema razvoju op}e vojne situacije i ri-
je~ je u{la u upotrebu kao pojam koji je
ozna~avao osnovnu vojno-upravnu je-
dinicu sistema uprave u okviru
Osmanskog Carstva. Sav balkanski
prostor je pro{ao kroz gotovo isti pro-
ces nastanka, prvo akind`ijskih, a za-
tim stabilnih organizacionih jedinica -
sand`aka, a za Srbiju je karakteristi~no
da su nakon osvajanja Srbije, {to se do-
godilo tokom XV vijeka, nastala tri
sand`aka, i to Vu~itrnski, Kru{eva~ki i
Smederevski sand`ak, dok su dijelovi
biv{e Srbije, koji su ranije bili uklju~e-
ni u Bosnu, tj. koji su postali dio Bosne
nakon {to je bosanski kralj Tvrtko Ko-
tromani}, u situaciji kada u Srbiji nije
bilo vi{e legitimne vlasti, a na osnovu
tazbinskog odnosa sa srpskom vladar-
skom ku}om Nemanji}a, proglasio se-

POLITI^KI FELJTON

Pi{e: Muhamed Filipovi} 

Nije mogu}e da Srbija ostane gluha: Muhamed Filipovi}

Sand`a~ki Bo{njaci
nikada nisu 

dovodili u pitanje
svoju zemlju Srbiju

kao cjelinu 

Novi Pazar - Manastir \ur|evi
stupovi, nadomak Novog Pazara,
samo je jedan od dragulja kulturno-
istorijskog nasle|a ovog kraja, i
jedan je od najstarijih srpskih
manastira. Deo je svetske kulturne
ba{tine pod za{titom UNESCO. Na
uzvi{enju, odakle se Novi Pazar vidi
kao na dlanu,podigao ga je u 12.
veku veliki `upan Stefan Nemanja.
Ktitorov biograf, sin Stefan
Prvoven~ani zapisao je da je
manastir nastao jer se Nemanja, dok
je bio zatvoren u jednoj pe}ini,
zavetovao da }e izgraditi manstir
posve}en Svetom \or|u. \ur|evi
stupovi su izgra|eni na krunskim
posedima dinastije Nemanji} i u 13.
veku ubrajao se u kraljevske
manastire. Drugi ktitor bio je kralj
Dragutin, koji je dogradio
manastirsku crkvu i oslikao njenu
pripratu. Za 840 godina postojanja
vi{e od tri veka bio je u ru{evinama.
Zapusteo je nakon austro-turskog
rata 1689. godine. I to je trajalo sve
do pre deset godina kada je po~ela
potpuna obnova. Godinu dana
kasnije izgra|en je manastirski
konak, ~ija izgradnja je bila
odlu~uju}i korak u obnavljanju
manastira i da u njega posle tri veka
vrate monasi. Manastriski kompleks
se obnavlja po fazama i intenzivno
se vode akcije za prikupljanje
finansijskih sredstava kako bi ovoj
znamenitosti bila vra}ena njena
potpuna autenti~nost. Me|u
donatorima su poznata lica iz
politi~kog, privrednog, kulturnog i
javnog `ivota. Najzna~ajnija
donatorska akcija je „Podignimo
Stupove - obnovimo sebe“. SD

Ne zaboravite! Jo{ uvek u toku 
donatorska akcija „Podignimo 

Stupove - obnovimo sebe“

Manastir \ur|evi stupovi kod Novog PazaraManastir \ur|evi stupovi kod Novog Pazara

Ne zaboravite! Jo{ uvek u toku 
donatorska akcija „Podignimo 

Stupove - obnovimo sebe“

Prijepolje - U planinskom se-
lu Kamena Gora, nedaleko od
granice Srbije i Crne Gore za-
vr{en je prvi me|unarodni
ekolo{ko-muzi~ki festival
„Zenit 2011.“ Na festivalu su
u~estvovali muzi~ari iz Ar-
gentine, ^ilea, Rumunije,
Makedonije, Amerike i Srbije
i volonteri u edukativnim i
kreativnim radionicama za
mlade. Po~etak festivala bio je
u znaku potpune neizvesnosti
jer je 20. jula Policijska upra-
va u Prijepolju donela „re{e-
nje o zabrani njegovog odr`a-
vanja“ jer bi odr`avanje „na-
vedenog javnog skupa dovelo
do ometanja javnog saobra-
}aja, ugro`avanja zdravlja,
javnog morala i bezbednosti
ljudi i imovine“. Organizator

manifestacije, beogradsko
Udru`enje gra|ana Kreativni
tim Zenit ulo`io je `albu na
re{enje o zabrani i MUP je na-
kon toga, u drugostepenom
postupku, dao zeleno svetlo
za odr`avanje ekolo{ko-mu-
zi~kog festovala. 

- Nekome ne ide u prilog
da se promovi{u lepota i po-
tencijali Kamene Gore - bio je
ogor~en {umarski in`enjer
Milojko Glu{~evi}, jedan od
inicijatora gradnje etno-ku}e
Guvni{te i bazena u Kov~ici.
Ina~e, Festival su podr`ali
Centar za odr`ivi razvoj Ka-
mene Gore, Kancelarija za
mlade op{tine Prijepolje,
udru`enje „Svetibor“ i mesna
zajednica, jer je ovo bila retka
prilika da se selu pomogne i
da se prodaju poljoprivredni
proizvodi i rukotovorine. Or-
ganizatori festivala ka`u da
su selo, poznato po dugove~-

nosti gor{taka i narodnom
graditeljstvu odabrali kako bi
na izvoru re~ice Kov~ice, is-
pod Crnog vrha, uz bogat za-
bavni program i nastup di-
d`ejeva iz vi{e zemalja, podu-
~ili mlade kako da ̀ ive u skla-
du sa prirodom.

Potpredsednik Udru`enja
gra|ana Kreativni tim „Zenit“
iz Beograda, Bojan Mandi} re-
kao je da je, uprkos po~etnim
nesporazumima u vezi odo-
brenja za odr`avanje, festival
protekao u promovisanju
ekologije, prirode i zabave.
Muzi~ki programi su odr`a-
vani tokom no}i, a danju su
organizovane radionice na
kojima su u~esnici festivala
imali priliku da se upoznaju sa
teorijom i tehnikama slikanja,
ekolo{kim filmovima i radu sa
malom decom. - Da bi podigli
svest u~esnika o za{titi ̀ ivotne
sredine, u kampu smo, pored
ostalog, postavili i kompostne
toalete, a biokonstruktor iz ̂ i-
lea, Tomas Auksando, za za-
jedni~ku menzu napravio je
pe}nicu od gline, dodao je
potpredsednik „Zenita“, Bo-
jan Mandi}.

I. Krije{torac

Rad na o~uvanju prirode: 
U~esnici Zenit festovala 
u Kamenoj Gori 

Razvoj 
regiona 
prioritetan 
cilj: Ivan 
Eskiva

Ekolo{ko - muzi~ki
„Zenit 2011.“
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07.00 - Novi dan
10.00 - Za-animacija
12.00 - U srcu grada
15.00 - Dnevnik
16.00 - Na{a posla-mix 

doma}e muzike
17.00 - Dnevnik
17.15 - Sportski megaherc
18.00 - Live, baby, live

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
08:30 - DW
09.00 - Pe{~anik
11:00 - Pred licem pravde
12:00 - Na{a posla-mix 

doma}e muzike
13:00 - Cyber point
14.00 - Euro top 44 (r)

NEDELJA
08:30 - DW
09.00 - Uvek nedeljom
11.00 - Sportski megaherc
12.00 - Siesta
14.00 - Euro top

020/332-312 tel/fax

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin  020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka  036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar  020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka  036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA

Period:
3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Nova Varo{ - Svetlost dana
nedavno je ugledalo novo izdanje
knji`evnog prvenca Bojane
Vukosavljevi}, studentkinje iz Nove
Varo{i. Re~ je o dopunjenom
tre}em izdanju knjige „Droga stop
ho}u da `ivim“, koju su ~a~anske
„Legende“ prvi put publikovale jo{
2006. godine. I ovu publikaciju,
koja nas upoznaje i upozorava na
jednu od najve}ih po{asti
savremenog dru{tva, na{a
sugra|anka posvetila je svojoj i
generacijama koje tek dolaze, uz
poruku da budu gospodari svoje
volje i sluge sopstvene savesti. 

Ova knjiga je napisana sa ciljem
da nas informi{e i proverava koliko
znamo o drogi, upozorava na
zamke i uzroke posezanja za
narkoticima - znati`elja,
razo~aranje, `udnja za novim,
nepoznatim, druga~ijim na~inom
`ivota, o~aj, bezna|e, daje i iscrpan
istorijat, klasifikaciju droga,
rasprostanjenost i mogu}nosti
le~enja, ali i prikazuje posledice

upotrebe narkotika kroz broj~ane
podatke i potresne li~ne ispovesti. 

- U ovom izdanju poseban
akcenat sam stavila na zna~aj
porodice, od koje sve poti~e, iz koje
kre}emo i kojoj se uvek vra}amo. U
tom kontekstu sam podsetila na
ulogu roditelja u vaspitavanju
decu, jer je ona klju~na u prevenciji
bolesti zavisnosti. Roditelji su ti koji
bi detetu trebalo da pomognu da

izgradi svoj identitet, formira
pozitivnu sliku o sebi, stekne
samopouzdanje i sigurnost, kako bi
odolelo ovoj po{asti. Za mlade je
va`no i da unapre|uju
emocionalne veze, po{tovanje i
poverenje u svoje vr{njake, jer se za
drogom prvi put posegne u
dru{tvu i vr{nja~kim krugovima.
Moj apel roditeljima bio bi da
omogu}e svom detetu da odraste

u zdravom okru`enju i postane
odgovorno prema sebi i svom
zdravlju pre svega - ka`e Bojana
Vukosavljevi}, autorka knjige,
ina~e, studentkinja ~etvrte godine
Medicinskog fakulteta u
Kragujevcu, koja se problematikom
droge bavi jo{ od srednjo{kolskih
dana. R. P. 

Novo izdanje knji`evnog prvenca Bojane Vukosavljevi}, studentkinje iz Nove Varo{i 

„Droga stop ho}u da ̀ ivim“

Od porodice sve poti~e: 
Sa promocije u DK „Jovan Tomi}“ 

KULTURA SPORT

Festival 
tambura{kih 
orkestara
Petnaest ansambala 
iz pet dr`ava

Bijelo Polje - Op{tina Bijelo Polje i Cen-
tar za kulturu, pripremili su sve za de-
veti internacionalni Festival tambura-
{kih orkestara koji }e se odr`ati na grad-
skom trgu 29. i 30. jula. Na festivalu }e
nastupiti 15 ansambala iz pet dr`ava, sa
preko 150 u~esnika.

Savjet Festivala, koji ~ine Aleksandar
@uri} predsjednik, Izet Erovi} sekretar i
~lanovi Tufik Bojad`i}, Vesko Ne{evi},
Kenan Hubani} i umjetni~ki direktor
Mi}o Miranovi} najavili su u~e{}e an-
sambala Petrovi tambura{i iz Slovenije,
Tuzlanski tambura{i - BiH, Gradski
tambura{ki orkestar „Branko Radi~e-
vi}“ - Srbija, Tambura{ki orkestar Bran-
ka Jovanovi}a iz Boljevca kod Novog Sa-
da, „Kristali“ iz @upanje-Hrvatska, Po-
`e{ki tambura{ki orkestar iz Slavonske
Po`ege, dok }e iz Crne Gore u~estvovati
Bjelopoljski tambura{i, Limski biseri i
Muzi~ki signali iz Bijelog Polja, Zvuci sa
Ribnice iz Podgorice i gost Marinko Pa-
vi}evi}, Pljevaljski tambura{i, Plavski
tambura{i i Omladinski tambura{ki or-
kestar Crne Gore. 

Kao gosti Festivala, prve ve~eri nastu-
pi}e orkestar „Legende“, dok }e gosti dru-
ge ve~eri biti „Mostar sevdah reunion“.

Prije po~etka devetog Festivala tam-
bura{kih orkestara u Bijelom Polju 29.
jula, na gradskom trgu }e nastupiti Da-
do Polumenta.

Pokrovitelj Festivala je Op{tina Bije-
lo Polje, izvr{ni producent Centar za
kulturu, medijski sponzor Televizija Cr-
ne Gore. K. M. 

KONCERTI FOLKLORNOG ANSAMBLA
„JOVAN TOMI]“ U NOVOJ VARO[I 
Nova Varo{ - Kulturno-umetni~ko dru{tvo
Doma kulture „Jovan Tomi}“ iz Nove Varo{i
odr`alo je po~etkom pro{le sedmice dva kon-
certa u gradu podno Zlatara. Prvi samostal-
no, a drugi zajedno sa folklornim ansamblom
„Oplenac“ iz Toronta, uz u~e{}e i duva~kog
orkestra Ivana \enadi}a iz Akma~i}a. Ovi
uspe{ni nastupi bili su i najbolja priprema
pred jo{ jednu, {estu inostranu turneju ovda-
{njeg KUD-a, ~iji su ~lanovi pre nekoliko da-
na otputovali u Poljsku, u kojoj }e boraviti do
1. avgusta, promovi{u}i i van granica Srbije
lepotu, bogatstvo i dragocenost na{e kultur-
ne ba{tine. Ovda{nji Folkorni ansambl pred
doma}om publikom predstavio se sa desetak
koregrafskih dela, koji }e se na programu na-
}i i u poljskim gradovima Bijalistok i Suvalki.
U okviru ovogodi{nje inostrane turneje, do-
ma}i KUD }e nastupati i na tamo{njim festi-
valima folklora me|unarodnog karaktera, na
kojima su na{i igra~i lane osvojili dva prva
mesta - za najbolji orkestar i najuspe{nije iz-
vo|enje stilizovanih igara. R. P. 

U BIJELOM POLJU ODR@ANI KNJI@EVNI
SUSRETI „AVDO ME\EDOVI]“
Bijelo Polje - Knji`evni susreti „Avdo Me|e-
dovi}“, pod pokroviteljstvom Ministarstva
kulture i Op{tine Bijelo Polje, a u organizaci-
ji NVO Bo{nja~ki kulturni centar Bijelo Polje,
odr`ani su u subotu u bjelopoljskom Centru
za kulturu. O liku i djelu Avda Me|edovi}a
govorila su dva eminentna stru~njaka filolo-
gije i knji`evnosti akademik prof. dr D`evad
Jahi} iz Sarajeva i prof. dr Tatjana Be~anovi}
iz Nik{i}a.

Akademik Jahi} je, govore}i o Me|edo-
vi}evom stvarala{tvu, kazao da je on balkan-
ski fenomen usmenog narodnog stvarala-
{tva. Prema njegovim rije~ima, Me|edovi-
}ev ep „@enidba Smailagi} Meha“ je izuzet-
no jezi~ko {tivo. „Rije~ je o velikom djelu, ko-
je se rijetko pojavljuje“, zaklju~io je prof. Ja-
hi}.

Govore}i o Me|edovi}u prof. dr Tatjana
Be~anovi}, profesor Filozofskog fakulteta u
Nik{i}u, istakla je kako je rije~ o velikom dje-
lu, koje se rijetko pojavljuje.

- On je usmeni kaziva~ koji ima svoju bi-

ografiju, tako da se sa pravom njegovo djelo
na{lo u ud`benicima srednjih {kola. Nama je
svjetska knji`evnost dala do znanja da u Av-
du imamo veliku vrijednsot, kazala je prof.
dr Be~anovi}.

U okviru ovogodi{njih Knji`evnih susre-
ta „Avdo Me|edovi}“, organizatori su raspi-
sali anonimni konurs za kratku pri~u, na ko-
ji je pristiglo dvadesetak radova

- @iri je jednoglasno donio odluku da prva
nagrada pripadne pri~i „Torba od zmijske ko-
`e“ pod ̀ ifrom „Trag“ Kemala Musi}a iz Bije-
log Polja, druga nagrada pripala je pri~i „Ti{i-
na“, pod {ifrom „Reliance 1983“ Senada Av-
dovi}a iz Novog Pazara, a tre}a pri~i „Pesma“
pod {ifrom „Ortak Niko“ Marka \uki}a iz [ap-
ca, saop{tio je ~lan `irija Jasmin ]orovi}. 

- Knji`evni susreti „Avdo Me|edovi}“ su,
izme|u ostalog, zami{ljeni i kao podstrek
knji`evnom stvarala{tvu, te je u okviru pro-
grama raspisan konkurs za kratku pri~u. Po-
vodom ovih susreta na Obrovu, brdu iznad
grada, posjetili smo nekada{nju ku}u Avda
Me|edovi}a, kazao je u ime organizatora
Damir [abanovi}. K. M. 

VESTI IZ KULTURE

Dani sjeni~ke pite i 
Memorijalni ski roler
tur „Amar Garibovi}“ 
Sjenica -  Manifestacija „Dani sjeni~ke pite“, koju organizuje
Turisti~ka organizacija uz podr{ku Ustanove kulture, Op{tine
Sjenica i Ministarstva ekonomije i regionalnog razvoja, obele-
`i}e vikend u Sjenici. U okviru te manifestacije odr`a}e se i Pr-
vi memorijalni ski roler tur, u znak se}anja na tragi~no nastra-
dalog sjeni~kog olimpijca, Amara Garibovi}a, koji je predhod-
ne tri godine na takmi~enju u pomenutoj disciplini na duge
staze, konstantno zauzimao prvo mesto. Manifestacija gastro-
nomske ponude i sportskog turizma Sjenice, uz bogat kultur-
no zabavni program bi}e otvorena na Gradskom trgu 29. jula,
u petak ve~e, i traja}e do nedelje, kada }e biti progla{eni po-
bednici i uru~ene nagrade za najure|eniji {tand.

Manifestacija }e biti otvorena u petak ve~e uz kulturno
umetni~ki program i defile u~esnika Ski rol tura, kojih }e, kako
najavljuje direktor Turisti~ke organizacije u Sjenici, Murat Ga-

ribovi}, biti oko
120, iz Slovenije,
Makedonije, Hr-
vatske, BiH i Crne
Gore. Izlo`ba do-
ma}e radinosti i li-
kovne kolonije bi-
}e otvorena na
Gradskom trgu u
subotu od devet
~asova, dok }e za
ljubitelje prirode
biti organizovan
obilazak Sjeni~kog
jezera. Degustacija

sjeni~ke pite planirana je od 15 do 17 i 30. Od 18 ~asova sledi
start kvalifikacione trke Ski rol tura na 200 metara, a potom,
uz kulturno umetni~ki program, od 20 sati bi}e uru~ene nagra-
de za najbolju pitu. U nedelju u 10 ~asova odr`a}e se i trka na
deset kilometara, nakon ~ega }e biti progla{eni i nagra|eni po-
bednici Prvog memorijalnog ski roler kupa „Amar Garibovi}“.

S. Lj.

Zlatna Amela Terzi}
Novi Pazar - Osamnaestogodi{nja novopazarska
atleti~arka i reprezentativka Srbije Amela Terzi}
postala je juniorska {ampionka Evrope na 3.000
i 1.500 metara. Terzi}eva je na Evropskom pr-
venstvu za starije juniore u Talinu, u Estoniji, pr-
vo osvojila zlato na tri hiljade metara. Evropska
{ampionka je postala najboljim li~nim rezulta-
tom u sezoni od 9 :19,61 minuta ispred Esme Aj-
demir iz Turske i Lise Jesert iz Nema~ke. Novim
zlatom okitila se i na 1.500 metara. Tu stazu je
pretr~ala za 4:15,40 minuta ispred Irkinje Siare
Megin i Rumunke Joane Doagi.

[ef srpske delegacije i sportski direktor AK No-
vi Pazar Edin Zukovi} ocenio je da je Amela ima-
la „sjajan vikend u Talinu sa rezultatom koji }e te-
{ko u skorije vreme biti ponovljen u na{oj zemlji“.
Ova novopazarska atleti~arka krajem pro{le godi-
ne postala je vice{ampionka Evrope u krosu u Al-
bufeiri, a pre dve godine osvojila je tre}e mesto na
Svetskom prvenstvu u Bresanoneu i pobednica
Evropskih olimpijskih dana mladih u Tampereu.

Terzi}evoj su ~estitke za osvajanje zlatnih od-

li~ja uputili predsednik Srbije Boris Tadi}, te Me-
ho Mahmutovi}, gradona~elnik Novog Pazara, i
Esad D`ud`evi}, predsednik IO BNV u tehni~-
kom mandatu.

„Po~astvovani smo na~inom na koji nas pred-
stavljate {irom sveta, i time postavljate pred nas
zadatak da nau~imo kako se uz mnogo napornog
rada i odricanja mo`e biti {ampion“ - ka`e se u
~estitki novopazarskog gradona~elnika. Predsed-
nik IO BNV u tehni~kom mandatu je mladoj
atleti~arki po`eleo jo{ mnogo zlatnih medalja u
karijeri i da su poslednji uspesi potvrda da pripa-
da samom vrhu sportske elite jer „dva zlata su fe-
nomenalno ostvarenje i {ansa za ukupnu pro-
mociju Sand`aka, {to mo`e da doprinese ukup-
nom menjanju imid`a na{eg regiona“.

Poslednjih desetak godina atleti~arke i atleti~a-
ri iz Novog Pazara posti`u sjajne rezultate na do-
ma}im i me|unarodnim takmi~enjima, bez obzi-
ra na lo{e uslove za treninge koje imaju u gradu.
Iz ovda{nje gradske uprave najavljuju stvaranje
boljih uslova za pripreme atleti~ara i u toku je pro-
nala`enje pogodne lokacije za izgradnju atletske
staze sa prate}im objektima. S. NovoselU~iti od {ampionke: Prijem kod gradona~elnika Novog Pazara

Sjajan po~etak: Amela Terzi} na prijemu kod ministra Sulejmana Ugljanina

Novi Pazar - Radovi na gradskom
stadionu u Novom Pazaru treba da budu
zavr{eni do 20. avgusta kada novi
superliga{ treba da ugosti stare znance
ekipu beogradskog Rada. Izvo|a~i

radova i predstavnici
gradske uprave tvrde da
se poslovi na
rekonstrukciji zapadne
tribine, izgradnji
svla~ionica, prostorija za
sudije i delegate, doping
kontrolu i lekarske

sobe,postavljanju sistema za
navodnjavanje i ure|enju terena, odvijaju
ubrzanom dinamikom, pa se ~ak, radnici
raspore|uju da rade u tri smene.

- Stadion }e biti po svim standardima
UEFA i na njemu }e mo}i da se igraju
me|unarodne utakmice. Od tri takva
stadiona u Srbiji, jedan mi dobijamo
ovde - ka`e Tarik Imamovi}, nekada{nji
fudbalski as a sada potpredsednik FK
Novi Pazar.

Rekonstrukcija Gradskog stadiona je
najve}a infrastrukturna investicija u

ovom gradu. Vrednost radova je dva
miliona evra koje je Vlada Srbije
obezbedila iz programa za pomo}
gra|evinskoj industriji. Kada ovaj objekat
bude zavr{en mo}i }e da primi od 12.000
do 15.000 gledalaca. Uporedo se rade i
pomo}ni tereni u naselju [utenovac.

Dok gra|evinari dobijaju bitku sa
vremenom, popularni novopazarski
„plavi“ nastavljaju pripreme. Posle
boravka u Staroj Pazovi i dvodnevnih
treninga u Novom Pazaru, u ponedeljak
su otputovali na Zlatibor.

- Na Zlatiboru nam slede fini radovi i
igranje kontrolnih utakmica. To }e nam
puno pomo}i da se iskristali{e tim, koji
}e nastupiti na premijeri u Humskoj.
Napredak se vidi, ali moramo jo{ bolje.
Mnoge stvari su ispravljene u hodu i
ekipa polako ulazi u ritam - ka`e {ef
stru~nog {taba Mihajlo Miki Ivanovi},
koji je na Zlatibor poveo 26 fudbalera.

U me|uvremenu odr`ana je
vanredna Skup{tina kluba, na kojoj je
jednoglasno za predsednika izabran
Bojan Radovanovi}, biv{i predsednik

BASK. Dosada{nji predsednik FK Novi
Pazar bio je ministar Rasim Ljaji}. Klub
}e, kako je najavljeno, imati ~etiri
potpredsednika. Potpredsedni~ke
funkcije zadr`ali su Tarik Imamovi},
zamenik predsednika Skup{tine grada, i
Vujica Tiosavljevi}, zamenik

gradona~elnika, druga dva
potpredsednika bi}e izabrana
naknadno. Za predsednika Skup{tine
kluba izabran je Meho Mahmutovi},
novopazarski gradona~elnik.Raspisan je
i konkurs za novog generalnog
sekretara. S. N.

Zavr{en fudbalski
turnir Golija kup
Novi Pazar - Na Goliji je odr`an fudbalski turnir Golija kup
za fudbalere ro|ene 2000. godine i kasnije. Na ovoj sport-
skoj manifestaciji u~estvovalo je vi{e 150 de~aka podeljenih
u 12 ekipa. Svoje predstavnike na turnir su poslali Novi Pa-
zar, Sjenica, Ra{ka i Leposavi}. Timovi su bili podeljeni u ~e-
tiri grupe sa po tri ekipe. Po dva prvoplasirana tima i{la su
dalje, a najslabiji su nastavili takmi~enje u posebnoj grupi.

Prvo mesto na turniru osvojila je ekipa Pazar Juniors. Za
najboljeg igra~a turnira progla{en je Armin \erlek iz Pazar
Juniorsa i iz te ekipe je i najbolji golman Denis Krasi}. Naj-
bolji golgeter je Tihomir Popovi} iz novopazarskog OFK Ras.
Organizator ove manifestacije bio je FK Pazar Juniors.

S. N.

VESTI IZ SPORTA

Deseto mesto Milo{a
Raovi}a na Evropskom
omladinskom festivalu
Priboj -  Mladi atleti~ar AK Fapa i reprezentativac Srbije u
disciplini 400 metara Milo{ Raovi}, zauzeo je 10 mesto na
EOF-u, Evropskom omladinskom festivalu u Trabzonu u Tur-
skoj sa rezultatom 49:53. Kako isti~u u AK FAP, zadovoljni
su Milo{evim rezultatom jer se forma tempira za Evropsko
prvenstvo za mla|e juniore koje }e se odr`ati 18. avgusta
u Bursi i na kom o~ekuju da se Milo{ okiti nekom od meda-
lja. Tako|e se nadaju da }e selektori reprezentacije Srbije
na ovo prvenstvo pozvati i prvake Srbije iz AK FAP Komne-
na Cvijovi}a na 800 metara i Mihajla Janovi}a prvaka u ba-
canju diska.  G. R.

Tempiranje
forme: 
Milo{ 
Raovi}

FK Novi Pazar se priprema za superliga{ko dru{tvo

Fudbaleri na pripremama, stadion u izgradnji

Novi predsednik
Bojan Radovanovi},
biv{i predsednik
BASK

Po svim
standardima

UEFA:
Maketa

Stadiona,
radovi u toku
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Novi Pazar - Kad se krene iz Novog Pazara prema Ra{ki, privatni
hotel „OXA“ je na petom kilometru, iz suprotnog pravca je na
sedamnaestom. Da se „proma{i“ ne mo`e. Nalazi se pored
samog magistralnog puta koji vodi ka Beogradu ili iz tog pravca
prema Jadranskom moru. Gra|evina koja se po prostoru koji
zauzima i kapacitetima smatra najve}om u ovom regionu.

Pre petnaestak godina na tom mestu se proizvodio d`ins i
obu}a. Onda je prostor po~eo da prerasta u restoran i pre pet
godina po svim standardima hotelijerstva „OXA“ je postala hotel
sa tri zvezdice. U apartmanima, jednokrevetnim, dvokrevetnim i
vi{ekrevetnim sobama ima 100 le`aja. Gostima su na
raspolaganju restoran sa 500 mesta, picerija, aperitiv bar,
menja~nica, TV sala, letnja ba{ta i sala za poslovne sastanke i

prezentacije opremljena sa svim {to je potrebno za takve
skupove. U hotelskoj gari`i ima mesta za 20 automobila i 100
mesta je na parkingu. Za sve goste obezbe|en je besplatan
prevoz na teritoriji Novog Pazara.

- Na{e ambicije su mnogo ve}e, ali finansijska situacija nam
diktira oboga}ivanje na{e ponude po fazama. Cilj nam je da
hotel ne samo po povr{ini, ve} i po sadr`ajima i uslugama
postane vode}i u ovom delu Srbije - ka`e Mirza Had`ija{arevi},
jedan od vlasnika.

Cene preno}i{ta se kre}u, od zavisnosti broja le`aja u sobi, od
2.500 do 5.000 dinara. Pla}a se virmanski, svim platnim
karticama i gotovinski.

XVI

EMINA JAHOVI] 

[Novi Pazar]
Za Novi Pazar, moj rodni grad, uvek }u ostati vezana. Tamo ̀ ivi
moja mama, prijatelji, drugarice sa kojima sam odrasla i kad god
na|em slobodnog vremena, ja odjurim na obalu Ra{ke - pri~a
Emina Jahovi} o gradu u kome je provela detinjstvo, stasala u
devojku, prvi put se zaljubila, udala. 
- Prija mi ta atmosfera malog grada, bliskost, dobrota i vredno}a
Novopazar~ana. Oni stalno rade. ̂ ak i u najgora vremena u
Novom Pazaru se najvi{e radilo. Volim svoj grad - ka`e Emina.

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.      Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB Telefon i fax: 020 331 570. e-mail: sandzakŸdanas.rs

Hotel na obali Ra{ke
md

Njujor~anin Tim Predmor, 
svetski putnik na biciklu

Pro{log jula 
u Barseloni, 

ovog u Sjenici
Krenuv{i iz Barselone pro{log jula, za poslednjih godinu dana
Njujor~anin Tim Predmor biciklom je proputovao [paniju, Tursku,
Francusku, Makedoniju, Crnu Goru i druge zemlje sveta. Na putu
kroz Srbiju zaustavio se u Sjenici. Najradije se, ka`e, zaustavlja u
malim gradovima, jer, kako isti~e, veliki gradovi su mu naporni
za vo`nju.

„Ja sam vozio bicikl ovim prostorom. Stao sam, napravio pau-
zu za ru~ak, i ru~ao u parku, gde sam sreo va{eg turisti~kog vodi-
~a, koji mi je pri{ao, upoznao se i doveo me ovde“, kazao je njujor-
{ki biciklista, Tim Predmor. On se, iz Turisti~ke organizacije, zahva-
ljuju}i ljubaznosti zaposlenih, javio svojoj porodici putem elektron-
ske po{te. Ovaj profesionalni programer, svetski putnik na biciklu,
ka`e da se biciklizmom bavi od detinjstva, ali da mu je put koji je
zapo~eo pro{log jula iz Barselone, prva du`a tura. Kao ljubitelj pri-
rode, Predmor obi~no pose}uje nacionalne parkove, a tokom jed-
nogodi{njeg biciklisti~ko avanturisti~kog iskustva, susretao je
uglavnom prijateljski nastrojene ljude. Na njegovoj listi novoste-
~enih prijatelja, od tog dana na{li su se i turisti~ki vodi~i Sjenice.

„Radio sam dugo godina i odlu~io sam da napravim pauzu,
uzmem odmor i upoznam razne kulture i ljude.“ Za svoju avanturu
ovaj Njujpor~anin ka`e: „To je veoma naporan posao, ali ja u`ivam

u putovanjima, volim da ve`bam, tako da je to penjanje uz plani-
ne, upoznavanje prirode, posebno zadovoljstvo za mene.“

Destinacije njujor{kog bicikliste, nakon Sjenice su Nova Varo{ i
nacionalni park „Tara“, a potom kre}e put Bosne i Hrvatske. Ovo za-
nimljivo proputovanje planira da okon~a do Bo`i}a, kada }e se, kako
ka`e, sastati sa svojom porodicom i nastaviti sa ustaljenim profesio-
nalnim obavezama, oboga}en mno{tvom novoste~enih iskustava
bicikliste, svetskog putnika. S. Ljaji}

U GOSTIMA

MOJ


